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«Mēs pat neuzdrīkstē-
jāmies cerēt, ka pirmos 
Abgunstes muižas svētkus 
apmeklēs vairāk nekā 300 
viesu – kaimiņi, draugi, bi-
jušās skolas absolventi un 
pat skolotāji, ēkas agrākie 
iedzīvotāji, mākslinieki 
un citi interesenti. Pēc 
atsauksmēm spriežam, ka 
svētki izdevās,» par 21. 
augustā aizvadīto pasā-
kumu Zaļenieku pagasta 
Abgunstes muižā saka 
muižas jauno īpašnieku 
– biedrības «Radošuma 
meka» – pārstāve Ilze 
Bumbiere. Jaunie saim-
nieki ir apņēmības pilni šo 
vietu attīstīt kā Abgunstes 
radošuma rezidenci.

«Ar šiem svētkiem biedrība vē-
lējās pieteikt Abgunstes muižu ne 
tikai Zemgales, bet arī Latvijas 
kultūras kartē kā topošo radošuma 
rezidenci un meklēt sadarbības ie-
spējas kopējos projektos un ikdienas 

Sāk atdzimt Abgunstes muiža

darbā gan ar vietējiem uzņēmējiem, 
organizācijām, tūrisma un kultūras 
objektiem, gan savu tiešo mērķau-
ditoriju – radošo profesiju pārstāv-
jiem un sabiedrību kopumā,» stāsta 
I.Bumbiere, norādot, ka nākamais 
biedrības «Radošuma meka» orga-
nizētais pasākums muižas telpās pa-
redzēts jau šonedēļ – 7. septembrī ar 
Sabiedrības integrācijas fonda NVO 
fonda finansiālu atbalstu tur notiks 
Zemgales kultūras forums. 

Par valsts nozīmes kultūras piemi-
nekļa Abgunstes muižas saimniekiem 
«Radošuma meka» kļuva tikai šopa-
vasar, un šobrīd visi spēki tiek veltīti 
tam, lai atjaunotu muižas kompleksu 
un tur izveidotu Abgunstes radošuma 
rezidenci. «Līdz 2021. gadam mūsu 
mērķis ir Abgunstes muižas dzīvoja-
mās ēkas un muižas klēts restaurācija, 
muižas parka atjaunošana, paredzot, 
ka muižas komplekss – galvenā ēka, 
klēts un parks – varēs pilnvērtīgi 
funkcionēt kā mākslas un radošuma 
dažādo izpausmju vieta gan vietējiem, 
gan visa novada iedzīvotājiem, gan ci-
tiem interesentiem,» skaidro I.Bum-

biere, atklājot, ka kompleksā plānots 
iekārtot radošo amatu darbnīcas un 
radošās koprades telpu, kas bez mak-
sas būs pieejamas vietējiem iedzīvo-
tājiem, amatniekiem, māksliniekiem 
un kultūras darbiniekiem. Tāpat 
kompleksā tiks izveidotas darbnīcas 
profesionāliem māksliniekiem, kuri 
varēs tās izmantot, gan piedaloties 
organizētajos starptautiskajos sim-
pozijos, darbnīcās un meistarklasēs, 
gan strādāt tajās, uzturoties izvei-
dotajā mākslinieku rezidencē. Ēkā 
arī paredzēts atjaunot un restaurēt 
telpas radošo amatu darbnīcas ap-
meklētāju naktsmītņu vajadzībām, kā 
arī atjaunot muižas parku, izveidojot 
tajā pastaigu un atpūtas zonas. Mui-
žas telpas varēs izmantot arī izstāžu, 
koncertu un dažādu citu saviesīgu 
pasākumu vajadzībām.

«Šobrīd jau Lauku atbalsta dienes-
ta vērtējumam esam iesnieguši bied-
rības izstrādāto «Leader» projektu 
par atvērto amatniecības darbnīcu iz-
veidi muižas austrumu spārnā, kuras 
bez papildu samaksas  būs pieejamas 
vietējiem amatniekiem, mākslinie-

kiem un citiem interesentiem, kas 
īslaicīgi plāno uzturēties Abgunstes 
muižā. Kompleksā plānots izveidot 
darbnīcas arī profesionāliem māks-
liniekiem,» «Radošuma mekas» 
ieceres atklāj I.Bumbiere, cerot, ka 
izdosies iegūt finansējumu ideju īs-
tenošanai, lai nākamie muižas svētki 
2017. gada augustā reizē būtu arī jau-
nā Amatniecības centra atklāšana. 

Jāpiebilst, ka biedrības aktivitā-
tēm, tostarp Abgunstes muižā iecerē-
tajām, var sekot līdzi mājaslapā www.
symposiums.lv un biedrības lapā 
www.facebook.com/radosumameka.

Abgunstes muiža Zaļenieku pa-
gastā ir valsts nozīmes arhitektūras 
piemineklis. Muižas apbūve veikta 
ap 1780. gadu, un tā piederējusi fon 
der Pālenu dzimtai. 1905. gadā muiža 
tika nodedzināta. Ēkas atjaunošanu 
uzsāka pēc 1908. gada, kad par mui-
žas īpašnieku kļuva grāfs Sergejs fon 
der Pālens. Agrāk tā bijusi medību 
pils, vēlākos gados – skola, pēc tam 
tur bija iekārtoti dzīvokļi un veikals. 
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Jaunais mācību gads sā-
cies ar pārmaiņām Vir-
cavas vidusskolā – ņemot 
vērā ilggadējās direkto-
res Ināras Vīgantes at-
lūgumu veselības prob-
lēmu dēļ, skolas vadība 
uzticēta Evai Fišerei. 

«Es zinu, ka Vircavas vidussko-
las, Platones un Lielvircavas sko-
lotāji ir profesionāli pieredzējuši 
un radoši, un ceru, ka kopā mēs 
turpināsim labākās tradīcijas un 
nodrošināsim, lai katrs skolotājs 
var realizēt savas kompetences 
metodiski daudzveidīgā peda-
goģiskajā procesā un katrs sko-
lēns – attīstīties atbilstoši savām 
spējām un vajadzībām,» saka 
E.Fišere, kura līdz tam strādāja 
par speciālisti izglītības satura un 
programmu jautājumos.

Viņa atklāj, ka Jelgavas no-
vadā dzīvo un strādā jau vairāk 
nekā 20 gadu. «Būdama sākumā 
skolotāja, tad skolas vadītāja un 
pēdējos septiņus gadus izglītības 
speciāliste, esmu jutusies atbildīga 
par izglītības kvalitāti un atbalsta 
nodrošināšanu gan pedagogiem, 
gan izglītojamajiem,» tā E.Fišere.

Jāpiebilst, ka jautājums par 
I.Vīgantes atbrīvošanu no Virca-
vas vidusskolas direktores amata 
izskatīts domes ārkārtas sēdē 
24. augustā. «Par iemeslu minot 
veselības sarežģījumus un lūdzot 
iespējami drīzāku atbrīvošanu, 
I.Vīgante amatu atstāja jau ar nā-
kamo dienu, 25. augustu,» informē 
pašvaldības Sabiedrisko attiecību 
nodaļa, norādot, ka tādējādi šajā 
dienā savus direktora pienākumus 
sāka pildīt E.Fišere. 

I.Vīgante par skolas direktori 
nostrādājusi 32 gadus. Viņas va-
dībā un ar pašvaldības atbalstu 
1998. gadā skolā tika iekārtota 
tajā laikā modernākā datorklase 
tagadējā Jelgavas novadā, vēlāk 
uzcelta sporta halle, renovētas 
visas telpas, mācību kabinetos 
iegādātas jaunas mēbeles, in-
teraktīvās tāfeles un cita biroja 
tehnika. 2009. gada 1. septembrī 
skolai pievienojās Platones un 
Lielvircavas filiāles. 

Šobrīd Vircavas vidusskolā 
mācās 339 izglītojamie un strādā 
53 pedagogi.
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Vircavas 
vidusskolu 
vada Eva Fišere

Šonedēļ sākusies pieteik-
šanās LU fonda mecenātu 
stipendijām 2016./2017. 
akadēmiskajam gadam, 
tostarp 2012. gadā iedi-
binātajai Jelgavas nova-
da stipendijai. Uz to var 
pretendēt mūsu pašvaldī-
bā deklarēti jaunieši, kuri 
uzsāk studijas kādā no 
Latvijas augstskolām.

Jelgavas novada pašvaldības sti-
pendijas apmērs ir 1500 eiro akadē-
miskajā gadā, un šogad stipendiju 
no jauna plānots piešķirt trim jau-
niešiem. Lai varētu pretendēt uz šo 

Jaunie studenti var pieteikties Jelgavas novada stipendijai
stipendiju, jaunietim vismaz vienu 
gadu jābūt deklarētam Jelgavas 
novadā, kā arī tiek ņemti vērā citi 
kritēriji: vidējā atzīme, absolvējot 12. 
klasi (tai jābūt vismaz 7,5 ballēm), 
motivācija, sabiedriskā aktivitāte. 
Jāuzsver, ka pretendents nedrīkst 
vienlaikus būt LU fonda vai citu 
mecenātu stipendiju ieguvējs.

Pieteikties stipendijai var līdz 
30. septembrim, aizpildot on-line 
pieteikuma anketu un pievienojot 
nepieciešamos dokumentus mā-
jaslapā www.fonds.lv. Nepiecieša-
mie dokumenti pieteikumam: LU 
fonda noteikta parauga aizpildīta 
pieteikuma anketa (ietilpst moti-

vācijas vēstule); LU fonda noteikta 
parauga CV atbilstoši EIROPASS 
prasībām; viena rekomendācija no 
vidējās izglītības iestādes direktora, 
ārpusskolas vai interešu izglītības 
iestādes vadītāja vai citas nozares, 
kurā darbojas pretendents, pār-
stāvja pēc stipendijas pretendenta 
ieskatiem; citi dokumenti pēc sti-
pendijas pretendenta ieskatiem, kas 
varētu palīdzēt izvērtēt pretendenta 
pieteikumu, liecina informācija LU 
fonda mājaslapā.

Laika posmā no 5. līdz 30. oktob-
rim tiks organizētas pretendentu in-
tervijas klātienē, savukārt rezultātus 
paziņos novembra sākumā. Uzreiz 

pēc tam ar stipendiātiem tiks slēgti 
līgumi, informē LU fonda lietve-
dības un pasākumu koordinatore 
Ieva Lūkina.

Šogad pretendentu vērtēšanas 
komisijā būs Jelgavas novada domes 
priekšsēdētājs Ziedonis Caune, Jel-
gavas novada pašvaldības Izglītības 
pārvaldes vadītāja Ginta Avotiņa, 
novada kultūras darbiniece aktrise 
Dzintra Zilberte, SIA «Laflora» 
valdes priekšsēdētājs Uldis Ame-
riks, LU fonda izpilddirektore Laila 
Kundziņa-Zvejniece.

Jāuzsver, ka stipendija par sep-
tembri un oktobri tiks izmaksāta 
novembrī – pēc stipendiāta līguma 

parakstīšanas ar LU fondu.
Šis ir jau ceturtais gads, kad Jel-

gavas novada jauniešiem tiek piedā-
vāta iespēja pretendēt uz Jelgavas 
novada pašvaldības stipendiju. Šo 
gadu laikā stipendija piešķirta 13 
novada jauniešiem, un patlaban to 
turpina saņemt deviņi studenti.

Stipendijas mērķis ir finansiāli 
atbalstīt Jelgavas novada pašvaldī-
bas jauniešus izglītības pieejamībai 
ikvienā Latvijas augstskolā, kā arī 
veidot Jelgavas novada atpazīsta-
mību Latvijā un piederības sajūtu 
Jelgavas novadam. 
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22016. gada septembris AKTUĀLI

1. Projekta nepieciešamības pamatojums
1.1. Esošie saistošie noteikumi paredzēja nodevas par būvatļaujas 
saņemšanu sabiedriskajām, daudzdzīvokļu dzīvojamām un ražošanas 
ēkām. Taču esošais regulējums neparedz nodevas likmes piemērošanu 
kaltei, noliktavai, biroja, tirdzniecības un pakalpojumu ēkai.
1.2. Esošajā saistošo noteikumu regulējumā bija noteikta nodeva 
par būvatļaujas pagarināšanu, kas neatbilst normatīvajos aktos 
noteiktajam. 
1.3. Esošajā saistošo noteikumu regulējumā nebija skaidri definēts, kā 
jāaprēķina pašvaldības nodevas apmērs, kad objektu veido vairākas 
būves. Tādēļ, lai skaidri noteiktu rīcību šādos gadījumos, tiek paredzēts, 
ka kopējo nodevas apmēru nosaka, summējot atsevišķu būvju nodevas.

2. Īss projekta satura izklāsts
2.1. Noteikumu 21.3. apakšpunkts tiek papildināts ar šādu objektu uz-
skaitījumu: «kaltes, noliktavu, biroja, tirdzniecības un pakalpojumu ēkas».
2.2. Tiek svītrots noteikumu 21.7. apakšpunkts.
2.3. Noteikumi papildināti ar 24.1 punktu šādā redakcijā:
«Objektam, kuru veido dažādas būves vai dažādi būves lietošanas 
veidi (izņemot līnijbūves šī objekta vajadzībām, ja tās nav patstāvīgs 
būvobjekts), kopējo nodevas apmēru nosaka, summējot katras būves 
nodevas apmēru.»

3. Informācija par plānoto projekta ietekmi uz pašvaldības 
budžetu
3.1. Noteikumi neradīs negatīvu ietekmi uz pašvaldības budžetu.

4. Informācija par plānoto projekta ietekmi uz uzņēmējdarbības 
vidi pašvaldības teritorijā 
4.1. Noteikumi neradīs negatīvu ietekmi uz uzņēmējdarbības vidi 
pašvaldības teritorijā.

5. Informācija par administratīvajām procedūrām
5.1. Saistošos noteikumus administrē Jelgavas novada pašvaldības 
būvvalde.

6. Informācija par konsultācijām ar privātpersonām
6.1. Noteikumu sabiedriskā apspriešana nav veikta.

Jelgavas novada domes priekšsēdētāja vietniece I.Vītola

1. pielikums
Jelgavas novada domes 2016. gada 22. jūnija lēmumam

(protokols Nr.8 22.§)

PASKAIDROJUMA RAKSTS 
par Jelgavas novada pašvaldības saistošajiem noteikumiem 

Nr.5 «Grozījumi Jelgavas novada pašvaldības 
2010. gada 22. jūnija saistošajos noteikumos Nr.18 

«Par pašvaldības nodevām Jelgavas novadā»»

Jelgavas novada pašvaldības
Jelgavā 2016. gada 30. marts (protokols Nr.4; 20§) 

SAISTOŠIE NOTEIKUMI NR.5
«Grozījumi Jelgavas novada pašvaldības 2010. gada 22. jūnija saistošajos noteikumos Nr.18 

«Par pašvaldības nodevām Jelgavas novadā»»

Izdoti saskaņā ar likuma «Par pašvaldībām» 14. panta pirmās daļas 3. punktu, 14. panta otrās daļas 4. punktu, 21. panta pirmās daļas 15. punktu,
likuma «Par nodokļiem un nodevām» 12. panta pirmās daļas 1., 2., 3., 4., 7., 9., 10. punktu

Izdarīt grozījumus Jelgavas novada pašvaldības 2010. gada 22. jūnija saistošajos noteikumos Nr.18 «Par pašvaldības nodevām Jelgavas novadā»:

1. Papildināt 1. punktu ar teikumu pirms esošā teksta šādā redakcijā: «Noteikumi nosaka pašvaldības nodevu likmes, objektus, atvieglojumus 
un maksāšanas kārtību.»;

2. Izteikt  21. punktu šādā redakcijā:
«21. Nodevas likmes par būvatļaujas izdošanu būvniecību reglamentējošos normatīvajos aktos noteiktajā kārtībā:

Nr. Objekts Nodevas likme (EUR)
p.k.  Fiziskai personai Juridiskai personai
21.1. Vasarnīca, siltumnīca, dārza māja, saimniecības ēka, garāža pirts, palīgceltne – 
 būvniecība, atjaunošana, pārbūve (rekonstrukcija, renovācija) un restaurācija 21,34 42,69

21.2. Dzīvojamā māja – būvniecība, atjaunošana, pārbūve 
 (rekonstrukcija, renovācija) un restaurācija 35,57 71,14

21.3. Sabiedrisko, daudzdzīvokļu dzīvojamo un ražošanas ēku, kaltes, noliktavu, 
 biroja, tirdzniecības un pakalpojumu ēku – būvniecība, atjaunošana,  35,57 71,14
 pārbūve (rekonstrukcija, renovācija) un restaurācija
21.4. Inženiertīklu izbūve, atjaunošana un pārbūve (rekonstrukcija un renovācija) 21,34 35,57
21.5. Inženierbūvju (ielas, stāvlaukumi, sporta laukumi u.tml.) izbūve, 
 atjaunošana un pārbūve (rekonstrukcija un renovācija) 21,34 35,57

21.6. Teritorijas labiekārtošana, tajā skaitā žoga izbūve 21,34 28,46

3. Izteikt 24. punktu šādā redakcijā: «24. Nodeva 50% apmērā maksājama pēc būvatļaujas saņemšanas būvvaldes noteiktajā termiņā. Atlikušos 
50% no nodevas samaksā pirms dokumentu iesniegšanas būvvaldē par būvatļaujā ietverto projektēšanas nosacījumu izpildi. Persona ir tiesīga 
nodevu par būvatļaujas izdošanu maksāt vienā maksājumā.
Ja būvniecības process uzsākts pirms 2014. gada 1. oktobra, ir samaksāta daļa no nodevas par būvatļaujas saņemšanu (40% apmērā) un 
pasūtītājam ir tiesības saņemt būvatļauju atbilstoši būvniecības regulējumam, kas ir spēkā no 2014. gada 1. oktobra, pasūtītājs atlikušo nodevas 
daļu (60% apmērā no iepriekš noteiktās nodevas) samaksā:
1) pirms dokumentu iesniegšanas būvatļaujas saņemšanai, ja pasūtītājs lūdz izdot būvatļauju un projektēšanas nosacījumus būvatļaujā 
atzīmēt kā izpildītus;
2) pirms dokumentu par būvatļaujā ietverto projektēšanas nosacījumu izpildi iesniegšanas būvvaldē, ja pasūtītājs lūdz izsniegt būvatļauju ar 
projektēšanas un būvdarbu uzsākšanas nosacījumiem.».

4. Papildināt noteikumus ar 24.1 punktu šādā redakcijā: «24.1 Objektam, kuru veido dažādas būves vai dažādi būves lietošanas veidi (izņemot 
līnijbūves šī objekta vajadzībām, ja tās nav patstāvīgs būvobjekts), kopējo nodevas apmēru nosaka, summējot atsevišķu būvju nodevas.»

Jelgavas novada domes priekšsēdētāja vietniece I.Vītola

«Par laikus nesamaksātu administratīvo 
sodu – 15 eiro – saņēmu paziņojumu no tiesu 
izpildītāja. Nu no manis tiek prasīti 30 eiro, 
un aizmāršība man izmaksāja uz pusi vai-
rāk. Vai tas ir taisnīgi?» jautā kāds Jelgavas 
novada iedzīvotājs.

Neviens mēs neesam bez grēka! Dažreiz esam nonākuši 
situācijās, kad savas nezināšanas, aizmāršības vai neuzmanības 
dēļ izdarām pārkāpumu, par ko tiekam administratīvi sodīti. 
Īpaši tas raksturīgi ir, piedaloties ceļu satiksmē. Šādas lietas 
nākas skatīt arī Jelgavas novada pašvaldības Administratīvajai 
komisijai, kura, atbilstoši savai kompetencei atzīstot personu 
par vainīgu izdarītajā pārkāpumā, to var sodīt, izsakot brīdi-
nājumu vai uzliekot naudas sodu. Tādēļ komisijai, pieņemot 
lēmumu par personas sodīšanu, ir jākonstatē: vai pārkāpums 
izdarīts tīšām, ar nodomu, vai tomēr tas izdarīts aiz neuzma-
nības vai aizmāršības, vai bieži vien dažādu blakus apstākļu 
sakritības dēļ. Administratīvā soda mērķis ir, lai personu, 
kura izdarījusi pārkāpumu, audzinātu likumu ievērošanas un 
sadzīves noteikumu cienīšanas garā, kā arī lai pārējie mācītos 
no citu pieļautām kļūdām.

Jāpanāk, lai uzliktais sods tiktu izpildīts
Kā zināms, soda bardzība nav izšķirošais apstāklis, lai 

atturētu personu no pārkāpuma izdarīšanas vai novērstu tā 
atkārtotu izdarīšanu nākotnē. Lemjot par administratīvā soda 
piemērošanu, katrs gadījums jāvērtē individuāli un jāpanāk, lai 
katra sodītā persona saprastu, ka sods ir taisnīgs un samērīgs 
izdarītajam. Tomēr soda, tajā skaitā naudas soda, piemērošana 
bez tā faktiskas izpildes nesasniedz savu mērķi. Tādēļ nav 
mazsvarīgi panākt, lai uzliktais sods tiktu izpildīts. Pretējā 
gadījumā tas zaudē jēgu un personai rodas nesodāmības sa-
jūta, kas nākotnē var novest pie jaunu, pat daudz smagāku 
pārkāpumu izdarīšanas.

Skatot lietas un pieņemot lēmumus, problēmas nav ar 
brīdinājuma izpildi, jo tas tiek uzskatīts par izpildītu no tā pa-
ziņošanas brīža. Pārsvarā arī uzliktie naudas sodi tiek izpildīti, 
kas liecina, ka vainīgā persona apzinājusies savu prettiesisko 
rīcību, un ir cerība, ka nākotnē tā izvairīsies no līdzīga pārkā-
puma izdarīšanas. Tomēr daudzos gadījumos naudas sods ne 
vienmēr tiek izpildīts. Komisijas darbības laikā tās skatītajās 
lietās naudas sodu izpilde notiek 60 – 70 procentu robežās, kas 
nav slikts rādītājs, salīdzinot ar valstī vidējo, kas ir 40 procenti. 
Tomēr – kas notiek pārējos gadījumos?

Liela daļa sodīto personu cenšas novilcināt soda nomaksu, 
pārsūdzot pieņemtos lēmumus un tiesājoties gadiem ilgi. Sa-
skaņā ar Iekšlietu ministrijas Informācijas centra sniegtajām 
ziņām liela daļa lēmumu par administratīvo sodu uzlikšanu 

netiek izpildīti un nesamaksāto naudas sodu kopējā summa 
šobrīd sasniedz vairākus desmitus miljonu eiro. Līdz ar to 
rodas situācija, ka lēmums par naudas soda uzlikšanu netiek 
izpildīts un pārkāpējs sodu faktiski nesaņem. Minētais ir 
pretrunā ar soda neizbēgamības principu, kas ir viens no gal-
venajiem juridiskās atbildības efektivitātes kritērijiem. Soda 
neizbēgamība ir daudz efektīvāka par soda bardzību un daudz 
audzinošāk veic soda preventīvo funkciju.

Latvijas Administratīvo pārkāpumu  
kodeksā – grozījumi

Ievērojot minēto, ir veikti pasākumi, lai efektivizētu naudas 
soda izpildes mehānismu. Šī gada 1. septembrī stājās spēkā 
grozījumi Latvijas Administratīvo pārkāpumu kodeksā, kas 
paredz: ja cilvēks atzīst savu vainu pārkāpumā un savlaicīgi 
samaksā viņam piespriesto sodu, amatpersona, kura izskata 
šo lietu, var lemt par viņa daļēju atbrīvošanu no naudas soda 
nomaksas. Tādā gadījumā 15 dienu laikā būs jāsamaksā puse 
no uzliktās soda naudas summas. Ja 15 dienu laikā sama-
zinātais sods netiks samaksāts vai pieņemtais lēmums tiks 
pārsūdzēts, kas nozīmēs, ka persona neatzīst pārkāpumu vai 
neatzīst uzliktā naudas soda apmēru, soda saņēmējs maksās 
pilnu summu. 

Jāsaka gan, ka amatpersona vērtēs, vai pārkāpumu izda-
rījušai personai ir tiesības saņemt iespēju maksāt mazāku 
sodu. Ja amatpersona atzīs, ka daļēja atbrīvošana no naudas 
soda nav piemērota taisnīga sodošā mērķa sasniegšanai, tad 
pārkāpējs maksās pilnu summu. Tāpat likumdevējs noteicis 
atsevišķus ierobežojumus, kas nepieļaus personu daļēji atbrī-
vot no naudas soda samaksas, piemēram, ja lietā būs cietušie, 
būs konstatēti apstākļi, kas pastiprina pārkāpēja atbildību, 
lietā būs piemērota garantijas nauda, par izdarīto pārkāpumu 
paredzēta administratīvā aresta piemērošana, vai arī persona 
pēdējā gada laikā jau būs nosacīti daļēji atbrīvota no naudas 
soda samaksas. Konstatējot šādus apstākļus, daļēja atbrīvo-
šana no naudas soda samaksas nebūs pieļaujama. 

Ceru, ka šāda kārtība veicinās soda labprātīgu izpildi. Vēlos 
uzsvērt, ka pie administratīvās atbildības saucamai personai 
nav tiesību pieprasīt amatpersonai pieņemt šādu lēmumu. 
Tomēr tas neliedz personai to piedāvāt, taču amatpersonai 
nav pienākuma šo lūgumu apmierināt. Jautājuma izlemšana 
par to, vai pieņemt lēmumu par naudas soda daļēju nomaksu 
vai ne, ir amatpersonas ekskluzīvā kompetence.

Nenomaksāto sodu atgūs tiesu izpildītājs
Gadījumā, ja šo 50 procentu apmērā uzlikto naudas sodu 

labprātīgi nesamaksās, tiks piemērota vispārīgā kārtība soda 
piespiedu izpildei, tajā skaitā sākotnēji pieņemtais lēmums 
ar pilnā apmērā uzlikto naudas sodu tiks nosūtīts tiesu iz-

pildītājam ar visām no tā izrietošajām sekām. Pirms lietas 
nodošanas tiesu izpildītājam par to rakstveidā tiks informēta 
persona, par kuru pieņemts šis lēmums. Šī informācija tiks 
nosūtīta saprātīgā termiņā, bet ne vēlāk kā 10 dienas pirms 
lietas nodošanas tiesu izpildītājam. 

Tiesu izpildītājs piedziņu veic saskaņā ar Civilprocesa liku-
ma noteikumiem. Parasti piedziņa tiek vērsta uz kustamo un 
nekustamo mantu, naudas līdzekļiem, kas atrodas kredīties-
tādēs un pienākas no trešajām personām, darba samaksu un 
tai pielīdzinātajiem maksājumiem. Tādējādi par nesamaksātu 
15 eiro sodu var nākties saskarties ar kustamās mantas vai pat 
nekustamā īpašuma izsoli. Jāatceras – ja nenomaksāta naudas 
soda piedziņas lieta nokļūst pie tiesu izpildītāja, izmaksas no-
teikti sadārdzināsies, jo parādniekam saskaņā ar Civilprocesa 
likuma normām un Ministru kabineta noteikumiem Nr.451 
«Noteikumi par zvērinātu tiesu izpildītāju amata atlīdzības 
taksēm» ir jāsedz lēmuma izpildes izdevumi. Tiesu izpildītājs 
piemēro fiksēto amata atlīdzības taksi, kuras lielums ir atkarīgs 
no piedzenamās summas lieluma un procentuāli no piedze-
namās summas. Tāpēc var izveidoties situācija, ka lēmuma 
izpildes izdevumi ir tikpat lieli vai lielāki nekā piespriestais 
administratīvais sods.

Būsim likumpaklausīgi!
Ar minēto vēlos uzsvērt: ja esam izdarījuši pārkāpumu, tad 

par to jāprot arī atbildēt. Šāds tiesisks regulējums ir motivēt 
personu ātrākai tiesisko attiecību galīgai noregulēšanai admi-
nistratīvo pārkāpumu izdarīšanas gadījumos, kad persona gan 
atzīst vainu, gan piekrīt soda piemērošanai. Šādam jautājuma 
risinājumam ir vairākas priekšrocības. Pirmkārt, tiek panākta 
lielāka garantija, ka naudas sods vispār tiks izpildīts. Otrkārt, 
naudas sods tiks izpildīts labprātīgi, līdz ar to nebūs jāiesaista 
papildu resursi naudas soda piespiedu izpildes administrēša-
nai. Treškārt, ievērojami tiks samazināts nesamaksāto naudas 
sodu uzkrājums. Ceturtkārt, personai neradīsies nesodāmības 
sajūta, un tā turpmāk centīsies ievērot noteikto kārtību un 
nepieļaut līdzīgu pārkāpumu atkārtošanos.

Tādēļ, lai izvairītos no nepatikšanām un liekiem tēriņiem, 
centīsimies būt likumpaklausīgi, cienīsim sevi un apkārtējos 
un ievērosim valstī noteiktās tiesību normas, lai nevajadzētu 
citiem pārmest par viņu pārlieko principialitāti!   

Modris Žeivots,  
Jelgavas novada pašvaldības  

Administratīvās komisijas priekšsēdētājs

Atzīstot pārkāpumu, varēs maksāt mazāk
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Līdzšinējais Sesavas pa-
gasta pārvaldes vadītājs 
Aigars Krastiņš pārcelts 
darbā uz Jelgavas nova-
da Izglītības pārvaldi, un 
turpmāk viņš pildīs vadītā-
jas vietnieka pienākumus 
saimnieciskajos jautāju-
mos – šāds lēmums augus-
ta domes sēdē pieņemts, 
pamatojoties uz Izglītības 
pārvaldes vadītājas Gin-
tas Avotiņas ierosināto 
kandidatūru un A.Krastiņa 
iesniegumu.

Apstiprinātais lēmumprojekts 
paredz, ka A.Krastiņš darbu Jelgavas 
novada Izglītības pārvaldē vadītājas 
vietnieka amatā sāk 5. septembrī. 
Līdz jauna pagasta pārvaldes vadī-
tāja apstiprināšanai Sesavas pagasta 
pārvaldes vadītāja pienākumus pildīs 
Vilces pagasta pārvaldes vadītāja 
Anda Duge.

Pašvaldības Sabiedrisko attiecību 
nodaļas vadītāja Dace Kaņepone 
skaidro, ka Jelgavas novada pašval-
dība, veicot strukturālu reorganizā-
ciju, pagājušā gada maijā Izglītības 
pārvaldei palielināja pilnvaras un 
atbildību par visu izglītības jomu 
kopumā, ietverot arī izglītības iestāžu 
saimnieciskās uzturēšanas plānošanu 
un pārraudzību ar mērķi maksimāli 
efektīvi nodrošināt gan pedagoģiskā 
darba, gan visas izglītības jomas 
ekonomisko, saimniecisko pārstāv-
niecību, kā arī palīdzības un atbalsta 
sniegšanu izglītības iestāžu vadītājiem 
un darbiniekiem. Līdz reorganizācijai 
Izglītības pārvalde īstenoja pašvaldī-

bas funkcijas izglītībā pedagoģiskā 
procesa organizācijā un vadībā, bet 
tagad darba loks paplašinājies ar 
saimnieciska rakstura uzdevumiem, 
tādēļ tika meklēts vadītājas vietnieks 
saimnieciskajos jautājumos. 

«Pēc vesela gada meklējumiem 
darbinieku, kas atbilstu un būtu 
kompetents veikt dažādus saimnie-
ciskos jautājumus Izglītības pārvaldē, 
mums nebija izdevies piesaistīt. Šis ir 
amats, kas skar plašu darba apjomu, 
jo saistīts gan ar labiekārtošanas 
darbiem izglītības iestādēs, gan skolu 
inventāra, iekārtu un mācību ma-
teriālu nodrošināšanu, gan dažādu 
projektu īstenošanu skolās saistībā 
ar būvniecības darbiem, kā arī virkni 
citiem ikdienas saimnieciskiem jau-
tājumiem,» norāda Jelgavas novada 
Izglītības pārvaldes vadītāja Ginta 
Avotiņa, piebilstot, ka A.Krastiņu 
pievienoties Izglītības pārvaldes ko-
mandai uzrunājusi personiski. «Viņa 
līdzšinējā darba pieredze, strādājot 
par pagasta pārvaldes vadītāju, ap-
liecina, ka viņam ir izpratne un laba 
pieredze darba organizācijā, prasmes 
finanšu plānošanā un saimniecisku 
problēmu risināšanā, kā arī viņš viegli 
kontaktējas ar kolēģiem,» tā viņa. 

«Jelgavas Novada Ziņas» jau 
rakstīja, ka A.Krastiņš Sesavas pa-
gasta pārvaldes vadītāja pienākumus 
sāka pildīt 2014. gada septembrī. 
Viņam ir augstākā izglītība banku 
zinību specialitātē, un, pirms sāka 
strādāt par Sesavas pagasta pārvaldes 
vadītāju, viņš bija «DNB bankas» 
Jelgavas filiāles vadītājs.

JNZ

Līdzšinējais Sesavas pagasta 
pārvaldes vadītājs uzsāk 
darbu Izglītības pārvaldē

Jelgavas novada jaunsargu 
komanda, kurā apvienoju-
šies jaunsargi no Platones, 
Vircavas un Lielvircavas, 
ar 1. vietu atgriezušies no 
starptautiskām sacensībām 
Zviedrijā.

No 19. līdz 21. augustam četras jaun-
sargu komandas Vālingē, Zviedrijā, 
piedalījās Zviedrijas Zemessardzes 
un Brīvprātīgās militārās apmācības 
asociācijas organizētajās starptautis-
kajās jauniešu militāro organizāciju 
sacensībās. 

Kopumā sacensībās piedalījās 69 
komandas, un pirmo vietu spraigā cīņā 
izcīnīja Jelgavas novada jaunsargu ko-

Mūsu jaunsargi no 
Zviedrijas pārved 1. vietu

manda: Gatis Petrovs, Ģirts Gatis Beļs-
kis, Gatis Lejnieks un Egīls Lībietis.

«Sacensības norisinājās divas dienas. 
Pirmajā dienā bija jāveic seši uzdevumi 
– šaušana ar mazkalibra ieroci, šķēršļu 
joslas pārvarēšana, attāluma noteikša-
na, granātas mešana, pārsteiguma uz-
devuma izpilde – šaušana ar loku, vasa-
ras biatlons. Pirmās dienas noslēgumā 
jaunsargi devās arī orientēšanās sprinta 
stafetē,» stāsta 1. novada jaunsargu 
instruktors Oskars Karls, īpaši uzteicot 
augstos komandas sasniegumus šķēršļu 
joslas pārvarēšanā. Proti, šķēršļu joslā 
mūsu komanda uzstādīja augstu latiņu, 
ko vēlāk izdevās pārspēt tikai divām 
komandām. «Pirmās dienas rezultāti 
noteica starta laiku sporta orientēšanās 

disciplīnā nākamajā sacensību dienā.  
Mūsu komanda startēja pirmā, un šajā 
disciplīnā bija jāizmanto ne tikai visas 
orientēšanās iemaņas, bet arī jāpiedalās 
ātršaušanā, kur bija soda apļi par katru 
nenogāztu biatlona mērķi, un jāveic 
forsētais skrējiens uz finišu, skrienot 
13 kilometrus mežainā un kalnainā 
apvidū,» tā jaunsargu instruktors.

O.Karls atzīst, ka kopā ar jaun-
sargiem šādās sacensībās piedalījās 
jau astoto reizi un ir gandarīts par šo 
augsto sasniegumu un sadarbību, kāda 
izvērtusies ar Zviedriju. Lielu atbalstu 
jaunsargu dalībai sacensībās sniegusi 
Jelgavas novada dome.

JNZ

Jelgavas novada pašvaldī-
ba aicina ikvienu novada 
iedzīvotāju līdz 10. ok-
tobrim pieteikt kandidā-
tus novada pašvaldības 
augstākajiem apbalvoju-
miem «Goda diploms» un 
«Atzinības raksts». Tie tiks 
pasniegti 16. novembrī – 
Jelgavas novada domes 
priekšsēdētāja Ziedoņa 
Caunes pieņemšanā par 
godu valsts proklamēšanas 
gadadienai.

«Kā ik gadu, valsts proklamēšanas 
gadadienas gaidās Jelgavas novada 
pašvaldība vēlas pateikties tiem novada 
iedzīvotājiem, kuri spējuši ar savu per-
sonisko vai profesionālo ieguldījumu 
izdarīt ko nozīmīgu visa novada vai tā 
cilvēku labā,» tā pašvaldības Sabied-
risko attiecību nodaļas vadītāja Dace 
Kaņepone, atgādinot, ka izvirzīt vai 
ierosināt kādu cilvēku apbalvošanai 
var ikviens iedzīvotājs kopā ar domu-
biedru grupu (ne mazāk par pieciem 
cilvēkiem). Arī pašvaldība izvērtēs 
kandidātus, kas par individuāliem vai 
kolektīviem sasniegumiem būtu pelnī-
juši saņemt Pateicības rakstu.

Goda diplomam, kas ir augstākais 
Jelgavas novada domes apbalvojums 
un tiek pasniegts reizi gadā, var izvirzīt 
personu, kas devusi īpašu ieguldījumu 
un izcilus sasniegumus tautsaimnie-
cības, zinātnes, izglītības, veselības, 
aizsardzības, valsts pārvaldes, kultūras, 
sporta, valsts aizsardzības vai politiskajā 
jomā.

Atzinības raksts var tikt pasniegts 
cilvēkam par profesionālu ieguldījumu 
konkrētā jomā. Šis apbalvojums tiek 
pasniegts saskaņā ar domes lēmumu.

Savukārt Jelgavas novada pašvaldī-
bas Pateicības raksts ir apbalvojums, 
kuru pasniedz par individuāliem vai 
kolektīviem sasniegumiem.

Lai pieteiktu kandidātu apbalvo-
jumam, kopā ar domubiedriem jāuz-
raksta iesniegums, kas līdz 10. oktobrim 
jāiesniedz novada domes kancelejā 
vai jānodod kādam no novada domes 
deputātiem. Ierosinājumā par Goda 
diploma vai Atzinības raksta piešķirša-
nu jānorāda šādas ziņas par kandidātu: 
ja tā ir fiziska persona – vārds, uzvārds, 
personas kods, dzīvesvieta un darba 
vieta, apbalvojums, ar kādu rosina ap-
balvot, kā arī pamatojums apbalvojuma 
piešķiršanai; ja tā ir juridiska persona 
vai kolektīvs -– pilns juridiskās perso-
nas vai kolektīva nosaukums, sastāvs, 
juridiskā adrese, apbalvojuma veids un 
pamatojums tā piešķiršanai.

Piesakot kandidātu, jānorāda arī in-
formācija par dokumenta iesniedzēju: 
iesniedzēja pilns nosaukums, adrese, 
tālruņa numurs, atbildīgās personas 
amats, adrese. Ierosinājumu par Goda 
diploma un Atzinības raksta piešķir-
šanu paraksta iesniedzējas institūcijas 
vadītājs. Ja ierosinājumu kancelejā 
iesniedz personu grupa (ne mazāk 
kā pieci Jelgavas novada iedzīvotāji), 
iesniegumā jābūt katra iesniedzēja 
vārdam, uzvārdam, personas kodam 
un parakstam. Ierosinājumi kancelejā 
iesniedzami datorrakstā izdrukas veidā 
atbilstoši LR noteiktajiem lietvedības 
noteikumiem. Visus ierosinājumus 
vispirms izvērtēs izpilddirektors, kandi-
dātus izvirzot Apbalvošanas komisijai.

«Pamaniet lieliskus dzīves skolotājus, 
azartiskus savas jomas profesionāļus, 
pedantiskas personības, kas savu dzīves 
ceļu kaldina Jelgavas novada izaugsmei 
par labu!» aicina D.Kaņepone. 

Jāpiebilst, ka Goda diploma, At-
zinības raksta un Pateicības raksta 
saņēmēji tiks godināti 16. novembrī 
– Jelgavas novada domes priekšsēdē-
tāja Z.Caunes pieņemšanā par godu 
Latvijas proklamēšanas gadadienai.

JNZ

Var pieteikt kandidātus novada 
pašvaldības augstākajiem 
apbalvojumiem

Šis ir pirmais gads, kad 
pašvaldība speciālistu 
piesaistei izsludinājusi 
pieteikšanos profesionā-
lajai stipendijai. Uz to var 
pretendēt studenti no visas 
Latvijas, kuri šobrīd apgūst 
ģimenes ārsta vai sociālā 
darbinieka profesiju un pēc 
augstskolas absolvēšanas 
trīs gadus ir gatavi strādāt 
Jelgavas novadā. Topošie 
sociālie darbinieki pieteik-
ties stipendijai var līdz 30. 
septembrim, bet ārstnie-
cības studiju specialitātē 
pieteikumi tiek gaidīti līdz 
30. oktobrim. Katrā profe-
sijā tiks nodrošināta viena 
stipendija.

Lai pietiektos stipendiju konkur-
sā, pretendentam Jelgavas novada 
Labklājības pārvaldē (Pasta ielā 37, 
Jelgavā, 409. kabinetā) jāiesniedz 
līdz šim iegūtās izglītības dokumenta 
kopija, izziņa no izglītības iestādes par 
studijām studiju programmā, sekmju 
izraksts vai «sekmju grāmatiņas» no-

Topošie ģimenes ārsti un sociālie darbinieki var 
pieteikties pašvaldības profesionālajai stipendijai

raksts par jau apgūtu studiju periodu (ja 
studijas jau uzsāktas), kā arī parakstīts 
apliecinājums stāties darba attiecībās 
ar pašvaldību vai tās noteikto darba 
devēju studiju laikā vai pēc studiju 
pabeigšanas, informē pašvaldība.

Šogad pašvaldība piedāvā stipendiju 
rezidentūrā ārstam, kas pēc studiju pa-
beigšanas būtu gatavs vismaz trīs gadus 
strādāt Jelgavas novadā par ģimenes 
ārstu. Stipendijas apmērs – 370 eiro 
mēnesī. Sekmīgi pildot studiju saistī-
bas, pretendents stipendiju var saņemt 
visu rezidentūras laiku. Savukārt studi-
ju programmā «Sociālais darbinieks» 
stipendijas apmērs ir proporcionāls 
augstākās izglītības programmas 
mācību/studiju maksai mēnesī, bet ne 
vairāk kā valstī noteiktās minimālās 
algas apmērā. Tai var pieteikties 
pretendenti, kas jau uzsākuši studijas 
šajā specialitātē, sākot ar 3. kursu, kā 
arī vismaz divu gadu darba pieredzi 
sociālajā jomā (medicīnā vai sociālajā 
aprūpē).

Jāuzsver, ka pašvaldība stipendiju 
izmaksās neatkarīgi no tā, vai preten-
dents saņem valsts piešķirto stipendiju 
vai stipendiju no citiem avotiem, kā 

arī izvēlas pretendentu, neņemot vērā 
pretendenta deklarēto dzīvesvietu.

Profesionālās stipendijas nolikums 
un līguma paraugs pieejams mājaslapā 
www.jelgavasnovads.lv, sadaļā «Pašval-
dība», apakšsadaļā «Iekšējie normatī-
vie akti» (Jelgavas novada pašvaldības 
Profesionālās stipendijas nolikums; 
Līgums par stipendijas piešķiršanu).

Jautājumu gadījumā pretendenti 
aicināti interesēties Jelgavas novada 
Labklājības pārvaldē klātienē, pa 
tālruni 63024920 vai e-pastu ilze.brak-
mane@jelgavasnovads.lv

«Jelgavas Novada Ziņas» jau rakstī-
ja, ka ar profesionālās stipendijas iedi-
bināšanu pašvaldības iecere ir motivēt 
un piesaistīt kvalificētus speciālistus tai 
nepieciešamajās jomās un prognozēt 
garantētu noteiktu speciālistu pieeja-
mību. Turpmāk, izvērtējot novada vaja-
dzības pēc konkrētiem speciālistiem, ik 
gadu tiks noteiktas jaunas atbalstāmās 
profesijas. Saskaņā ar profesionālās sti-
pendijas nolikumu atbalstāmās mācību 
specialitātes katru gadu tiks noteiktas 
ne vēlāk kā līdz 1. jūnijam.

JNZ

Ja viss noritēs, kā plā-
nots, tad jau šajā gadā 
tiks izbūvēts apgaismo-
jums Vārnu ielā Vircavas 
pagasta Oglainē un četru 
ielu posmos Valgundes 
pagastā, kur tiks izvei-
dota arī nojume autobu-
su pieturai. Šobrīd Jelga-
vas novada pašvaldība 
izsludinājusi iepirkumu 
konkursu.  

Pašvaldības Sabiedrisko at-
tiecību nodaļas speciālists Gatis 
Kasparinskis norāda, ka iniciatīva 
par ielu apgaismojuma izveidi un 
nojumes izveidi autobusu pieturā 
izskanējusi pērnā gada nogalē 
lauku partnerības «Lielupe» rī-
kotajās fokusgrupu diskusijās ie-
dzīvotājiem Vircavā un Valgundē. 

Oglainē un Valgundē uzlabos apgaismojumu
Apkārtnes infrastruktūras būv-
projektus abos ciemos izstrādājusi 
SIA «TELMS». 

Apgaismojuma izbūve Vircavas 
pagasta Oglainē paredzēta Vārnu 
ielā aptuveni 500 metrus garā pos-
mā, savukārt ielu apgaismojuma 
izveide Valgundē aptvers četru ielu 
neapgaismotus posmus – Liepu 
ielā, Dārza ielā, Smilšu ielā un 
Saules ielā. «Abos ciemos konkrē-
to būvprojektu ielu apgaismojums 
tiks izveidots no jauna, jo iepriekš 
iedzīvotājiem attiecīgajās vietās 
ielu apgaismojums nav bijis pie-
ejams,» skaidro G.Kasparinskis.

Savukārt nojumes – trīs noro-
bežojošu stikla sienu un jumta 
– izveide pie autobusu pieturas 
Celtnieku ielā 24, Valgundē, ie-
dzīvotājiem, gaidot autobusu, ļaus 
patverties no sliktiem laikapstāk-

ļiem. Tāpat pieturā plānots izvietot 
autobusu sarakstu, soliņu autobu-
sa gaidīšanai un atkritumu tvertni.

Precīzas būvdarbu izmaksas būs 
zināmas pēc izsludinātā iepirkuma 
procedūras beigām, kad tiks no-
skaidroti konkrēti darbu veicēji. 

Projekta pieteikumi iesniegti 
biedrības «Lauku partnerība «Liel-
upe»» izsludinātā atklātā projektu 
konkursā Eiropas Lauksaimniecī-
bas fonda lauku attīstībai Latvijas 
lauku attīstības programmas 2014. 
– 2020. gadam apakšpasākumā 
«Darbību īstenošana saskaņā ar 
sabiedrības virzītas vietējās attīs-
tības stratēģiju», aktivitātē «Vietas 
potenciāla attīstības iniciatīvas», 
rīcībā «Apdzīvoto vietu publiskās 
infrastruktūras uzlabošana».

JNZ
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Pirms nepilna gada Jelga-
vas novadā tika izveidoti 
vienotie valsts un pašvaldī-
bas Klientu apkalpošanas 
centri (KAC), kas atrodas 
katrā pagastā un Jelgavā 
– novada domes ēkā. Pa 
šo laiku centros kopumā 
sniegti 824 pakalpoju-
mu grozā iekļautie valsts 
iestāžu pakalpojumi, no 
kuriem vispieprasītākais 
ir darba nespējas lapas 
iesniegšana Valsts sociālās 
apdrošināšanas aģentūrā 
(VSAA). Jaunais pakalpo-
jums galvenokārt ļauj no-
vada iedzīvotājiem ietaupīt 
laiku un naudu, nebraucot 
katru reizi uz Jelgavu vai 
citu tuvējo pilsētu. Bet cik 
aktīvi iedzīvotāji šo iespēju 
izmanto?

KAC tika izveidoti pēc Vides aiz-
sardzības un reģionālās attīstības 
ministrijas (VARAM) iniciatīvas. Lai 
gan ministrijas projekts paredzēja, 
ka katrā novadā tiek izveidots viens 
KAC, ņemot vērā novada ģeogrāfis-
ko izvietojumu (tas atrodas ap valsts 
nozīmes reģionālo centru Jelgavu), 
Jelgavas novada pašvaldība izstrādāja, 
piedāvāja un aizstāvēja savu modeli: 
izveidot KAC katrā pagastā uz pagasta 
pārvalžu bāzes. Tādējādi novadā ir 
14 KAC – pa vienam katrā pagastā 
un viens pašvaldības administrācijas 
ēkā Jelgavā. «Mēs pozitīvi vērtējam 
to, ka lauku iedzīvotājiem tiek dota 
iespēja saņemt savā dzīvesvietā pēc 
iespējas vairāk pakalpojumu, tāpēc 
jāmeklē iespējas nodrošināt vēl papil-
du pakalpojumus iedzīvotāju ērtībai,» 
norāda Jelgavas novada pašvaldības 
izpilddirektors Ivars Romānovs.

Esošais projekts –  
līdz 2018. gadam 

Saskaņā ar VARAM 2015. gada 4. 
augusta rīkojumu «Par valsts budžeta 
dotācijas piešķiršanu Jelgavas novada 
pašvaldības vienotā klientu apkalpo-
šanas centra izveidei un darbības no-
drošināšanai» tika 
piešķirta dotācija 
15 200 eiro apmērā 
KAC izveidei un 
darbības nodroši-
nāšanai 2015. gadā. 
10 000 eiro bija 
vienreizējā dotāci-
ja, kas paredzēta 
centra izveidei, un 
5200 eiro bija paredzēti tā darbības 
nodrošināšanai 2015. gada četros mē-
nešos: centra uzturēšanai – 1200 eiro, 
nodarbināto atlīdzībai – 4000 eiro. 
Pašvaldības līdzfinansējums 2015. 
gada četriem mēnešiem bija 7867 
eiro, no kuriem KAC uzturēšanai 
tika novirzīti 1212 eiro, nodarbināto 
atlīdzībai – 148 eiro. «Ņemot vērā, 
ka KAC ar tā klientu apkalpošanas 
punktiem Jelgavas novada pašvaldībā 
tika izveidots uz jau esošo pagastu 
pārvalžu bāzes, par piešķirtajiem 10 
000 eiro centru izveidei tika iegādāta 
nepieciešamā datortehnika, printe-
ri, multifunkcionālās iekārtas. Šim 
mērķim pašvaldības līdzfinansējums 
bija 6507 eiro,» sākotnējo situāciju 
raksturo I.Romānovs.

2016. gadā KAC uzturēšanai no 
valsts budžeta tika piešķirti 1800 eiro, 
nodarbināto atlīdzībai – 12 000 eiro. 
Savukārt pašvaldības līdzfinansējums 
no sava budžeta šogad KAC darbinie-
ku atlīdzībai plānots 458 eiro, centra 
uzturēšanai – 1800 eiro.

Šis projekts ilgs līdz 2018. gadam. 
Par finansējumu KAC darbības no-
drošināšanai pēc 2018. gada vēl tiks 

lemts gan valdības, gan pašvaldības 
līmenī.

Sadarbojas ar astoņām 
valsts iestādēm

Sadarbībā ar VARAM un konkrēto 
valsts iestādi pašvaldība ir noslēgusi 
astoņus trīspusējos sadarbības līgu-
mus par pakalpojumu nodrošināšanu 
KAC – ar Lauku atbalsta dienestu 
(LAD), Nodarbinātības valsts aģen-
tūru, Pilsonības un migrācijas lietu 
pārvaldi, Uzņēmumu reģistru, Valsts 
ieņēmumu dienestu (VID), VSAA, 
Valsts darba inspekciju un Valsts 
zemes dienestu. Pašvaldība sadarbībā 
ar visām minētajām valsts iestādēm 
noslēgto līgumu ietvaros nodrošina 
minimālā valsts pakalpojumu groza 
sniegšanu pagastos. «Šobrīd KAC 
pieņemam iesniegumus iesniegšanai 
VSAA pabalstu, piemēram, slimības 
pabalsta, māmiņal-
gas, bērnu naudas, 
saņemšanai, pie-
dāvājam aizpildīt 
elektroniski VID 
ienākumu deklarā-
cijas un citus portālā 
Latvija.lv pieejamos 
pakalpojumus, ne-
pieciešamības ga-
dījumā saņemot arī 
darbinieka konsul-
tāciju. Pārējos jau-
tājumos KAC veic 
tikai konsultanta 
funkcijas, palīdzot 
atrast konkrētās 
valsts iestādes pa-
kalpojumu sarakstu, 
kontaktinformāciju, 
veidlapas un tamlīdzīgi,» stāsta paš-
valdības kancelejas vadītāja Laila 
Čima, uzsverot: pats galvenais – lai cil-
vēks no KAC dotos prom apmierināts.

Viņa norāda, ka VARAM projekts 
paredz valsts finansējumu KAC darbī-
bas nodrošināšanai līdz 2018. gadam. 
Tāpēc, tuvojoties pirmā darbības gada 
beigām, pašvaldība apkopo datus par 
KAC darbības rādītājiem. Tie tiks 
analizēti, lai secinātu, kādus pakal-
pojumus iedzīvotāji vēlas saņemt, 

ko centrs var no-
drošināt, kas vēl 
jāmācās, lai uzla-
botu pakalpojumu 
kvalitāti. 

Par KAC dar-
bību pēc tam, kad 
beigsies valsts fi-
nansējums VA-
RAM projekta 

ietvaros, pagaidām runāt vēl pāragri, 
jo tas atkarīgs no tā, vai Jelgavā tiks 
veidots nacionālas nozīmes KAC 
centrs. 

Ir pagasts, kurā KAC nav 
sniegts neviens pakalpojums

Jelgavas novada pašvaldībā KAC 11 
darbības mēnešos kopumā sniegti 824 
pakalpojumu grozā iekļautie valsts 
iestāžu pakalpojumi. No tiem 490 ir 
pieteikumi VSAA un VID pakalpoju-
miem (2015. gada trīs mēnešos – 80, 
2016. gada astoņos mēnešos – 410), 
334 – konsultācijas/informācijas snieg-
šana (2015. gada trīs mēnešos – 118, 
2016. gada astoņos mēnešos – 216). 
«Salīdzinot sniegto pakalpojumu ap-
jomu 2015. un 2016. gadā, vērojamas 
iesniegumu un sniegto konsultāciju 
skaita proporcijas izmaiņas, kas va-
rētu būt izskaidrojamas ar iedzīvotāju 
informētības uzlabošanos par KAC 
sniegtajiem valsts iestāžu pakalpoju-
miem,» analizē kancelejas vadītāja. 

Tomēr novadā ir viens pagasts – 
Svēte –, kurā KAC 11 darbības mē-
nešos nav reģistrēts neviens sniegtais 
pakalpojums. «Tas varētu būt izskaid-

rojams ar pilsētas tuvumu, kur nelielā 
rādiusā koncentrētas visas valsts 
iestādes. Tāpat ir pilsētas autobusu 
maršruts un tiek nodrošināta regulāra 
satiksme,» lēš Svētes KAC speciāliste 
Inta Skvirecka.

Arī citos pagastos, kuri atrodas 
samērā tuvu Jelgavai un Dobelei, 
norāda, ka iedzīvotāju aktivitāte nav 
pārāk liela, ko, visticamāk, ietekmē 
tas, ka ērtāk ir aizbraukt uz pilsētu. 

Visbiežāk iesniedz  
slimības lapas

Vairākos KAC atklāj, ka vispiepra-
sītākais pakalpojums ir slimības lapu 
iesniegšana VSAA slimības pabalsta 
saņemšanai. «Visbiežāk nāk strādā-
jošie, kuri VSAA vēlas iesniegt darba 
nespējas lapu. Mums lejā ir doktorāts, 
un, ja cilvēkam tiek noformēta slimī-
bas lapa, viņš tiek informēts, ka to 

var iesniegt tepat. 
Slimības lapas 
vairāk ir rudenī, 
kad uzliesmo gri-
pa, un pavasarī, 
kad lielākas sli-
mošanas,» stās-
ta Elejas KAC 
speciāliste Anita 
Gudone, piebils-
tot, ka iedzīvotāji 
par šādu iespēju 
ir priecīgi – ne 
visi var aizbraukt 
uz Jelgavu, ne vi-
siem ir tam laiks. 

Šāda tendence 
vērojama to pa-
gastu KAC, kas 
atrodas tuvu dok-

torātiem, jo medicīnas personāls pa-
līdz informēt iedzīvotājus par iespēju 
iesniegt slimības lapu turpat pagastā. 
Tas ir būtiski, jo ne visi ir informēti 
par KAC sniegtajiem pakalpojumiem 
un neizlasa izliktos plakātus, turklāt 
nereti tie ātri tiek noplēsti. Savukārt, 
piemēram, Platones pagastā, kur pat 
nav ģimenes ārsta, nav arī iesniegta 
neviena slimības lapa. Platones KAC 
speciāliste Inga Rezevska stāsta, 
ka cilvēki, ja viņiem pie ārsta tāpat 
jābrauc uz pilsētu, arī slimības lapu 
nepieciešamības gadījumā aiznesīs uz 
VSAA Jelgavā.

Citu pagastu KAC saņemti arī 
iesniegumi VSAA par maternitātes 
un paternitātes pabalsta piešķiršanu. 

Ietaupa 4,27 eiro
Vairākos pagastos KAC piepra-

sītākais pakalpojums ir dzīvesvietas 
deklarēšana. Pagasta pārvaldē ir 
iespējams deklarēt dzīvesvietu, sa-
maksājot par to valsts nodevu 4,27 
eiro, bet nereti iedzīvotāji izvēlas to 
darīt elektroniski, tādējādi nodevu ne-
maksājot. Ne vienmēr iespēja ietaupīt 
ir noteicošā. «Bieži šo pakalpojumu 
izmanto ģimenes, kas iegādājušās 
pagastā īpašumu un pārceļas te dzī-
vot, kā arī ģimenes, kas nomaina 
māju pret dzīvokli vai otrādi un kam 
nepieciešams deklarēties jaunajā 
mājoklī. Piemēram, nesen deklarēties 
bija atnākusi ģimene, četri cilvēki, kas 
dzīvokli bija nomainījuši pret māju. Ja 
parēķina valsts nodevu par četriem 
cilvēkiem, tā summa jau ir lielāka. 
Viņi deklarējās paši portālā Latvija.
lv,» stāsta Glūdas pagasta KAC spe-
ciāliste Inta Meirāne, piebilstot, ka 
lielākoties jau tie, kuri paši visu prot, 
dara to mājās, bet uz KAC nāk tie, kuri 
kaut ko nezina un neprot. 

Lielāks bums esot bijis ziemā, kad 
Glūdas pagasta iedzīvotāji aktīvi 
devās uz KAC, lai veiktu izmaiņas 
īpašumā deklarēto personu sarakstā. 
I.Meirāne skaidro, ka tas bija saistīts 
ar izmaiņām atkritumu apsaimnie-

košanā daudzdzīvokļu mājās. Tā kā 
mājas kopība nebija izlēmusi citādāk, 
spēkā stājās atkritumu apsaimnieko-
šanas maksas aprēķins pēc MK notei-
kumiem, kas paredz izvesto atkritumu 
daudzumu izdalīt uz mājā deklarēto 
iedzīvotāju skaitu. Tāpēc daudzi, 
kuriem bērni vai citi ģimenes locekļi 
pārcēlušies uz ārzemēm vai citu ie-
meslu dēļ dzīvoklī vairs nedzīvo, devās 
uz KAC, lai noskaidrotu, kā rīkoties. 
«Izdeklarēt nevienu no dzīvokļa nevar 
– tā saucamais pieraksts zaudē spēku 
brīdī, kad persona piedeklarējas citā 
vietā. Tāpēc ārzemēs dzīvojošajiem 
tas bija jāizdara pašiem elektroniski. 
To arī skaidroju tuviniekiem,» tā 
I.Meirāne.

Platones KAC speciāliste gan no-
rāda: elektroniskā deklarēšanās nav 
nemaz tik viegla, jo ir dažas nianses, 
kas jāņem vērā. Ja cilvēks to dara 
pirmo reizi, var arī nezināt. Vislielākās 
problēmas ir ar precīzu adreses norā-
dīšanu, jo cilvēki bieži aizmirst norādīt 
ne tikai pagastu, bet arī ciemu. «Ir arī 
bijis tā, ka cilvēks mājās pats mēģinājis 
piedeklarēties, bet kaut kas nav izde-
vies. Tad viņš nāk uz pagasta pārvaldi, 
ir gatavs samaksāt valsts nodevu, lai 
viņu piedeklarēju, jo elektroniski 
neizdevās. Tad es jautāju, kas tieši 
nesanāca, piedāvāju vēlreiz pamēģi-
nāt. Varbūt tikai kāds ķeksītis nebija 
vajadzīgajā vietā ielikts. Es vienmēr 
apmeklētājiem, kuri nāk deklarēt dzī-
vesvietu, pastāstu, ka to var izdarīt arī 
bez maksas elektroniski, pieslēdzoties 
caur internetbanku. Liela daļa uzreiz 
jautā, kā to var izdarīt, bet ir jau arī 
tādi, kas saka, lai liek viņus mierā ar to 
internetu,» stāsta I.Rezevska. 

Arī Zaļenieku KAC speciāliste Gu-
nita Ķere bieži pati piedāvā iedzīvotā-
jiem dzīvesvietu deklarēt elektroniski, 
jo tas ir bezmaksas pakalpojums. «Ir 
gadījumi, kad kāds iegādājies mūsu 
pagastā īpašumu – māju vai dzīvok-
li – un ienāk pagasta pārvaldē, lai 
informētu par to, atstātu savus datus. 
Reizēm jaunie īpašnieki vēlas iesniegt 
datus mājas apsaimniekotājam, tas 
gan jādara citā vietā, bet es viņiem 
jautāju, vai viņi nevēlas savā jaunajā 
īpašumā arī deklarēties. Ir bijuši 
tādi, kas vienkārši atnāk pajautāt, cik 
maksā deklarēšanās, nāk arī cilvēki, 
kuri pagastā dzīvo jau sen, bet līdz 
šim nebija deklarējušies,» viņa stāsta.

«Deklarācijas pildīju pat 
bērniem, kuri datoros 
orientējas labāk»

Pieprasīts pakalpojums KAC ir arī 
ienākumu deklarācijas aizpildīšana 
iesniegšanai VID nodokļu pārmaksas 
atgūšanai. Tas gan klientiem jādara 
pašiem, bet KAC speciālisti palīdz 
ar padomu. «VID elektronisko sis-
tēmu visu laiku uzlabo, lai tā būtu 

ērta lietošanai. Pagājušajā gadā tā 
bija citādāka, šogad janvārī – atkal 
citādāka, bet nupat – atkal izmaiņas. 
Katru dienu jau šo pakalpojumu 
nepieprasa, un man katru reizi kopā 
ar klientu gandrīz vai jāmācās viss no 
jauna. Tāpēc – jo vairāk klientu nāk, 
jo gudrāka kļūstu es pati,» norāda 
Platones KAC speciāliste I.Rezevska. 
Arī citu KAC darbinieces apstiprina: 
līdz ar KAC izveidi palielinājās gan 
sniegto pakalpojumu klāsts, kas visi 
bija jāapgūst, gan pieaug apmeklētāju 
skaits. «Tas, kas mācīts pirms gada 
diviem, ar laiku aizmirstas, ja ikdienā 
netiek izmantots. Tāpēc tad, kad atnāk 
klients ar kādu neejošo jautājumu, 
ņemu savu lielo mapi un lasu, kas un 
kā jādara. Nevar taču viens cilvēks to 
visu atcerēties!» vērtē Glūdas KAC 
speciāliste, norādot: sarežģītākās 
situācijās tiek zvanīts konkrētās ies-
tādes konsultantam, kas palīdz. KAC 
darbinieces uzskata, ka jārīko regulā-

ras apmācības, kurās viņas var valsts 
iestāžu pārstāvjiem uzdot jautājumus, 
kas radušies, darbojoties praktiski.

Šis pakalpojums ir aktuāls ikvie-
nam, kurš maksā nodokļus – arī 
pensionāriem, kuriem pensijas ir 
tādā apmērā, lai no tām atvilktu 
nodokļus. Cilvēki kļūst arvien zi-
nošāki, sāk prasīt un krāt čekus par 
medicīnas pakalpojumiem, izglītības 
pakalpojumiem, ja tādi saņemti. 
KAC speciālistes norāda, ka tie, 
kuriem ienākumu deklarācija VID 
jāiesniedz regulāri, to jau prot izdarīt 
un dara mājās vai darbā. KAC palī-
dzība vairāk nepieciešama tiem, kuri 
to dara pirmo reizi vai retāk, jo čekus 
par attaisnotajiem izdevumiem var 
iesniegt trīs gadus. «Ne visi tik labi 
pārzina VID elektronisko sistēmu. 
Piemēram, arī mani trīs bērni pra-
sīja, lai aizpildu viņiem deklarāciju, 
parādu un palīdzu, lai gan datoros 
viņi visi orientējas daudz labāk nekā 

es,» norāda Platones KAC speciālis-
te, piebilstot, ka bijuši pat gadījumi, 
kad viņu sauc uz mājām, lai palīdz 
iesniegt deklarāciju. «Pa šiem 11 
mēnešiem ir bijuši divi gadījumi, 
kad cilvēks palūdza, vai nevaru aiziet 
pie viņa uz mājām, jo viņš strādā 
pilsētā un darba laikā nevar paspēt 
ne atbraukt pie mums uz KAC, ne 
aiziet uz pašu iestādi. Vienreiz arī 
kaimiņiene man palūdza, lai palīdzu 
aizpildīt VID ienākumu deklarāci-
ju,» I.Rezevska norāda, ka nekad 
neatsaka, ja var palīdzēt un ja lūgums 
ir saprātīgs.

Vēl no KAC piedāvātajiem VID 
pakalpojumiem novada iedzīvotāji 
izmanto iespēju iesniegt elektronis-
ko algas nodokļu grāmatiņu. «Tas ir 
aktuāli cilvēkiem, kuri strādā kādā 
darbavietā uz laiku. Viņiem, mainot 
darbu, katru reizi jāiesniedz arī no 
jauna nodokļu grāmatiņa,» norāda 
Elejas KAC speciāliste A.Gudone. 

Galvenais, lai cilvēks no Klientu apkalpošanas centra 
dotos prom apmierināts

Jelgavas novada KAC strādā 
pirmdienās no pulksten 8 līdz 12 un 

no 13 līdz 18, otrdienās, 
trešdienās un ceturtdienās 

no pulksten 8 līdz 12 un no 13 līdz 17, 
piektdienās no pulksten 8 līdz 12 

un no 12.30 līdz 15.30.

Valsts un pašvaldības KAC sniegtie 
pakalpojumi 11 mēnešos

Elejā – 115
Glūdā – 46
Jaunsvirlaukā – 9
Kalnciemā – 167
Lielplatonē – 14
Līvbērzē – 108
Platonē – 9
Sesavā – 8
Svētē – 0 
Valgundē – 104
Vilcē – 21
Zaļeniekos – 31
Jelgavā – 9

2016. gadā

VSAA VID
2015. gadā 2016. gadā 2015. gadā 2016. gadā

iesnie-
gumi

konsul-
tācijas

iesnie-
gumi

konsul-
tācijas

iesnie-
gumi

konsul-
tācijas

iesnie-
gumi

konsul-
tācijas

Eleja 10  71  21 2 8 3
Glūda 6 1 15 15  2 1 4
Jaunsvirlauka   4    2 3
Kalnciems 12 4 110   2 7 32
Lielplatone   10 1  1  2
Līvbērze 17  50   4 2 35
Platone      5 1 3
Sesava      1 2 5
Svēte         
Valgunde 26  67  1 6 2 2
Vilce   15    2 4
Vircava   5    2 1
Zaļenieki   6   2  23
Jelgava   1 1   1 6
Kopā 71 5 354 17 22 25 30 123

Valsts un pašvaldības KAC sniegtie pakalpojumi

Pagasts Kontaktpersona Kontakti

Jelgava, Jelgavas novada pašvaldība, Pasta iela 37 Dace Gražule 63022751; dace.grazule@jelgavasnovads.lv

Elejas pagasts, Eleja, Dārza iela 5 Anita Gudone 63061304; anita.gudone@jelgavasnovads.lv

Glūdas pagasts, Nākotne, Skolas iela 3 Inta Meirāne 63077329; inta.meirane@jelgavasnovads.lv

Jaunsvirlaukas pagasts, Staļģene, Lielupes iela 5 Janita Boļšakova 63085851; janita.bolsakova@jelgavasnovads.lv

Kalnciema pagasts, Kalnciems, Lielā iela 14 Antra Mogiļevceva 63069741; antra.mogilevceva@jelgavasnovads.lv

Lielplatones pagasts, Lielplatone, Lielplatones muiža Ilze Zajančkauska 63061380; ilze.zajanckauska@jelgavasnovads.lv

Līvbērzes pagasts, Līvbērze, Jelgavas iela 9 Asja Damberga 63072441; asja.damberga@jelgavasnovads.lv

Platones pagasts, Platone, «Atspulgi» Inga Rezevska 63086511; inga.rezevska@jelgavasvestnesis.lv

Sesavas pagasts, Sesava, Zemgales iela 11 Sandra Ārmane 63061478; sandra.armane@jelgavasnovads.lv

Svētes pagasts, Svēte, Dzirnavu iela 1 Inta Skvirecka 63055548; inta.skvirecka@jelgavasnovads.lv

Valgundes pagasts, Valgunde, Celtnieku iela 35 Aina Briede 63085247; aina.briede@jelgavasnovads.lv

Vilces pagasts, Vilce, «Ausmas» Anda Gaidišķe 63061081; anda.gaidiske@jelgavasnovads.lv

Vircavas pagasts, Vircava, «Kamenes» Evita Andreļevska 63085984; evita.andrelevska@jelgavasnovads.lv

Zaļenieku pagasts, Zaļenieki, «Pagastmāja» Gunita Ķere 63074441; gunita.kere@jelgavasnovads.lv

Valsts un pašvaldības KAC Jelgavas novadā

Interesējas arī par LAD 
pakalpojumiem

Sadarbības līgums ar LAD noslēgts 
tikai 2016. gadā, bet iedzīvotāji jau 
atzinīgi novērtē iespēju ar KAC 
starpniecību saņemt konsultācijas 
par platību maksājumu iesniegšanas 
kārtību. «Mūsu pagastā bija LAD 
speciālistu tikšanās ar iedzīvotājiem, 
kurā viņi pastāstīja par iespēju pla-
tību maksājumus veikt elektroniski 
pagasta pārvaldes telpās,» stāsta Val-
gundes KAC speciāliste Aina Briede, 
norādot, ka platību maksājumus KAC 
veikuši divi klienti. Šo pakalpojumu 
viņi izvēlējušies, pirmkārt, tāpēc, 
ka nav nekur tālu jābrauc, otrkārt, 
īpašumu kartes sistēmā ir pieejamas 
elektroniski, dokumenti nav jākopē 
vai jāskenē, atliek tikai atzīmēt savas 
teritorijas. Tiesa, tā kā platību mak-
sājumiem noteikti atmaksas termiņi, 
aktivitāte arī ir periodiska – lielāka 
rosība ir, tuvojoties kārtējam apmak-
sas termiņam. 

Grib reģistrēt uzņēmumu
Protams, jautājumi, ar kādiem 

KAC vēršas iedzīvotāji, ir dažādi. 
Piemēram, bijis gadījums, kad klients 
atnācis uz pagasta pārvaldi samaksāt 
nekustamā īpašuma nodokli, bet ka-
siere tobrīd nav bijusi uz vietas, tāpēc 
viņš ieiet KAC un nodokli nomaksā 
caur portālu Latvija.lv. Reizēm jau-
tājumi un lūgumi neattiecas uz KAC 
darbības sfēru, tomēr prom neviens 
netiek raidīts. Piemēram, Platones 
KAC bijis apmeklētājs invalīds, kurš 
internetā meklējis un pasūtījis tehnis-
kos palīglīdzekļus. 

Augusta pēdējās dienās Zaļenieku 
KAC kāds vietējais iedzīvotājs vēlējās 
noskaidrot, kā reģistrēt uzņēmumu 
Uzņēmumu reģistrā. «Viņš zināja, ka 
uzņēmumu pie mums nevar reģistrēt, 
tad jābrauc uz Bausku vai Rīgu. Mēs 
izpētījām Uzņēmuma reģistra infor-
māciju, izdrukājām arī iesniegumu, 
kas jāaizpilda,» stāsta G.Ķere. 

Ja KAC dators un cita tehnika nav 
noslogota, darbinieces ir pretimnāko-
šas un ļauj iedzīvotājiem, piemēram, 
izdrukāt lidmašīnas biļetes, pasta mā-
jaslapā apskatīties nosūtītās pakas ceļu.  

Jāpiebilst, ka KAC apkalpo ikvienu 
klientu, ne tikai konkrētajā pagastā 
deklarētos iedzīvotājus. Piemēram, 
Līvbērzes KAC bijuši trīs gadījumi, 
kad pakalpojumus vēlējās saņemt cil-
vēki, kas nedzīvo šajā pagastā. «Viens 
bija vīrietis no Glūdas pagasta, kurš 
vēlējās iesniegt VID gada ienākumu 
deklarāciju. Viņš jau pirms pulksten 
astoņiem rītā stāvēja pie durvīm. 
Laikam darba dēļ viņam izdevīgāk 
bija atbraukt pie mums, nevis savā 
pagastā, un vakarā viņš arī netika. 
Vēl šā gada aprīlī pie mums bija vīrs 
un sieva no Tukuma novada Slampes. 
Arī viņi iesniedza VID ienākumu dek-
larāciju. Viņiem pašiem Slampē šāda 
centra nebija un laikam uz mūspusi 
braukt bija tuvāk nekā uz Tukumu,» 
stāsta Līvbērzes KAC speciāliste Asja 
Damberga. 

FOTO: Jelgavas novadā strādā 
14 vienotie valsts un pašval-
dības Klientu apkalpošanas 
centri, kas atrodas katrā pa-
gastā un Jelgavā – novada 
domes ēkā. Pa šo laiku centros 
kopumā sniegti 824 pakalpo-
jumu grozā iekļautie valsts 
iestāžu pakalpojumi, no ku-
riem vispieprasītākais ir darba 
nespējas lapas iesniegšana 
Valsts sociālās apdrošināšanas 
aģentūrā.

FOTO: Jelga-
vas novada 
domes sēdē 
augusta bei-
gās pašvaldī-
bas izpilddi-
rektors Ivars 
Romānovs ar 
Klientu ap-
kalpošanas 
centru līdz-
šinējo darbu 
iepazīstināja 
novada depu-
tātus. Regulāri 
par centru 
darbu pašval-
dība informē 
arī Vides 
aizsardzības 
un reģionā-
lās attīstības 
ministriju.

KAC speciālistes novērojušas, ka ir 
iedzīvotāji, kuri ir nedroši un baidās 
no saskarsmes un darīšanām valsts 
iestādēs, nevēlas izrādīt, ja kaut ko 
nesaprot, bet savs cilvēks pagasta 
pārvaldē ļauj justies brīvāk un drošāk. 
Tiesa, ir arī tādi, kas ir skeptiski par 
KAC sniegtajiem pakalpojumiem, 
neuzticas elektroniskajai dokumentu 
apritei un šaubās, vai viņa iesniegtā 
slimības lapa nonāks VSAA, un, ja 
nonāks, tad cik ilgā laikā, bet tas 
notiek ļoti ātri.

«Kopš KAC izveides gan ir vairāk 
darba, bet tur jau neko nevar darīt 
– gribas palīdzēt cilvēkiem,» spriež 
Elejas KAC pārstāve, piebilstot, ka 
iespēja uz vietas saņemt vairāk pakal-
pojumu vietējiem iedzīvotājiem ir ļoti 
vajadzīga. Viņa prognozē, ka apmek-
lētāju būs arvien vairāk, jo informācija 
cirkulē no mutes mutē – cilvēks, kurš 
reiz saņēmis palīdzību un aizgājis ap-
mierināts, ieteiks to arī citiem.

Viss atkarīgs no cilvēka
Pašvaldības kancelejas vadītāja  

L.Čima atzīst, ka pirmajos 11 mēnešos 
ir dzirdēta arī skepse par KAC lietde-
rību, jo klienti nevar saņemt līdzvēr-
tīgus pakalpojumus atsevišķu valsts 
iestāžu sniegtajiem pakalpojumiem. 
«Tā kā KAC darbinieki ir ierobežoti 
savās iespējās sniegt pakalpojumus (to 
nosaka līgumos definētais pakalpoju-
mu grozs), ko klients var saņemt valsts 
iestādēs, centrs vairāk veic starpnieka 
funkcijas. Tomēr arī šajā gadījumā, 
raugoties jau mazliet soli uz priekšu, 
kā arī ņemot vērā KAC darbinieku 
kompetences paaugstināšanos, iespē-
jams, varētu tikt risināts jautājums par 
līgumos definēto pakalpojumu groza 
paplašināšanu, bet tas savukārt varē-
tu būt darba kārtības jautājums pēc 
centru darbības pirmā gada vispusīga 
izvērtējuma,» viņa norāda, uzsverot: 
KAC speciālisti pakalpojumus snie-
guši kvalitatīvi, ar augstu atbildības 
izjūtu, jo iedzīvotāju sūdzību nav bijis.

KAC darbinieki savas zināšanas un 
prasmes valsts iestāžu pakalpojumu 
klāstā sāka no nulles punkta, un tikai 
tas, cik daudz katrs no viņiem spēj un 
vēlas ieguldīt savu zināšanu pilnveido-
šanā, nodrošina sniegtā pakalpojuma 
kvalitāti.   

Mērīs iedzīvotāju  
apmierinātības līmeni

Iezīmējot KAC turpmākās attīstības 
virzību, sadarbībā ar VARAM līdz 
šī gada beigām plānots veikt klientu 
apmierinātības mērīšanu, centrali-
zēti izstrādājot un izsūtot atbilstošas 
anketas un intervijas, norāda L.Čima. 
Arī tas ļaus izdarīt secinājumus par 
to, kuri pakalpojumi ir pieprasītākie, 
kādā kvalitātē tie tiek piedāvāti, kā 
iespējams uzlabot KAC darbu.

Paralēli tiks analizēti dati par aiz-
vadītajiem 11 mēnešiem, un oktobrī 
VARAM plāno veikt kopīgas tikšanās 
ar KAC darbiniekiem, lai noskaidrotu, 
kas palīdz, kas traucē ikdienas darbā 
sasniegt centru izveidē izvirzīto mērķi.

Sveicam 
Jelgavas novada 

iedzīvotājus dzīves 
nozīmīgajās jubilejās!

Dati apkopoti uz 30.08.2016. 

Septembrī – 70 gadi
Dragune Laima Ilze, Elejas pag.
Markeviča Staņislava, Glūdas pag.
Šiļvjans Jemiļjans, Glūdas pag.
Mūrniece Olga, 
Jaunsvirlaukas pag.
Bandzens Juris, Kalnciema pag.
Iesalnieks Juris, Kalnciema pag.
Nikolajeva Nataļja, 
Kalnciema pag.
Šipilo Pēteris, Lielplatones pag.
Reinis Andrejs, Līvbērzes pag.
Sproģe Ligita, Līvbērzes pag.
Tutovs Leonīds, Līvbērzes pag.
Zaļkalns Roberts Oskars, 
Sesavas pag.
Ābele Māris, Svētes pag.
Strautmane Lidija, Svētes pag.
Zaturska Jadviga, Svētes pag.
Maļuhina Tatjana, Vilces pag.
Lance Ināra, Vircavas pag.
Zaharovs Igors, Vircavas pag.
Survils Mārtiņš, Zaļenieku pag.
Upmale Mārīte, Zaļenieku pag.

Septembrī – 75 gadi
Mitkus Aļģirds, Glūdas pag.
Agapitovs Valentīns, 
Jaunsvirlaukas pag.
Berķe Rudīte, Jaunsvirlaukas pag.
Burkāne Irma, Jaunsvirlaukas pag.
Gludiņš Ivars, Jaunsvirlaukas pag.
Gorbačevskis Antons, 
Jaunsvirlaukas pag.
Klūdziņa Edīte, Līvbērzes pag.
Punculs Antons, Līvbērzes pag.
Tiesnesis Laimons, Līvbērzes pag.
Vaivodišs Mihails, Sesavas pag.
Fridrihsone Zane, Vilces pag.
Stepiņš Arnis, Vilces pag.
Ozols Jēkabs, Vircavas pag.
Stecka Marija, Vircavas pag.
Gintere Roze, Zaļenieku pag.
Krastiņa Dagmāra, Zaļenieku pag.
Pelegrima Stefānija, Zaļenieku pag.

Septembrī – 80 gadi
Čundrakova Ļubova, Elejas pag.
Uršuļska Veronika, Elejas pag.
Engels Helmuts, Glūdas pag.
Prieciņa Ausma, Glūdas pag.
Štāle Inta, Jaunsvirlaukas pag.
Tauriņš Romans, Jaunsvirlaukas 
pag.
Paļehova Jefrosinija, Kalnciema 
pag.
Siliņa Aina, Svētes pag.
Vasiļevskis Vaclavs, Vircavas pag.
Zemgalniece Anna, Vircavas pag.
Aļhimoviča Rita, Zaļenieku pag.

Septembrī – 85 gadi
Miņajeva Antoņina, 
Jaunsvirlaukas pag.
Gruze Drosma Ilona, Sesavas pag.
Abramovs Aleksejs, Svētes pag.
Freimanis Imants, Valgundes pag.

Septembrī – 90 gadi
Baltuškiene Valērija, Glūdas pag.
Bundzēna Rita, Glūdas pag.
Pluce Amālija, Jaunsvirlaukas pag.

Septembrī – 95 gadi
Gaile Anna, Valgundes pag.

Septembrī – 97 gadi
Salkazanova Vilma, 
Jaunsvirlaukas pag.

Septembrī – 101 gads
Brēdiķe Katrīna, Svētes pag.
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ZAĻENIEKOS
Veido raidījumu 
par Ūziņiem

18. septembrī pulksten 9.30 Latvijas 
Radio 1 izskanēs raidījums «Latvijas 
pērles», kura tēma būs Zaļenieku pa-
gasta Ūziņi. Raidījuma ierakstā piedalījās 
Ūziņu novadpētniece Ūziņu bibliotēkas 
vadītāja Gunita Kulmane un Ūziņu 
«Dzirnavu Bērziņu» saimniece Anita 
Reihenbaha. G.Kulmane pastāstīja par 
Ūziņu vēsturi, dzirnavu saimniece – par 
dzirnavām. «Vējdzirnavas ir interesants 
un kultūrvēsturisks objekts, kura iekšpusē 
lielā mērā viss saglabājies kā bija pirms 
100 gadiem. Tieši tādēļ arī 2015. gada 
vasarā tajās tika filmēta daudzsēriju 
filma «Saplēstā krūze», par ko arī ru-
nājām,» stāsta G.Kulmane. Žurnāliste 
Zane Lāce informāciju par dzirnavām un 
bildes pamanījusi blogā uzinubiblioteka.
blogspot.com.
Raidījuma atkārtojums būs dzirdams 22. 
septembrī pulksten 14.36.

LĪVBĒRZĒ
Apmaldās mežā
Pēdējā laikā ugunsdzēsējiem glābējiem 
arvien biežāk jāpalīdz izkļūt no meža cil-
vēkiem, kuri apmaldījušies. 20. augustā 
pulksten 20.57 saņemts izsaukums uz 
Jelgavas novada Līvbērzes pagastu, 
kur mežā bija apmaldījies cilvēks. Valsts 
ugunsdzēsības un glābšanas dienesta 
Prevencijas un sabiedrības informēšanas 
nodaļas vecākā speciāliste Inta Šaboha 
stāsta, ka mežā bija apmaldījusies 49 
gadus veca sieviete. Lai norādītu viņai 
izeju no meža, glābēji sākotnēji izman-
toja automašīnas skaņas signālus, kā arī 
pārmeklēja tuvāko apkārtni. Apmēram 
stundas laikā viņiem izdevās sievieti no 
meža izvest. Glābēji uzsver: dodoties 
mežā, līdzi jāņem uzlādēts mobilais tele-
fons, jo tas palīdz gan lai sazinātos, gan 
meklēšanas darbos, ja tādi nepieciešami, 
jo pēc mobilā tālruņa signāla var noteikt 
cilvēka atrašanās vietu.

ELEJĀ
Mēģina piekukuļot policiju
Elejas pagastā aizturēta autovadītāja, 
kura mēģināja piekukuļot policistus. 
Valsts policijas pārstāve Ieva Sietniece 
stāsta, ka 13. augustā pulksten 13.35 
Elejā tika apturēta automašīna «Mer-
cedes Benz» par atļautā braukšanas 
ātruma pārsniegšanu. 1966. gadā 
dzimusi automašīnas vadītāja mēģināja 
iedot policistiem kukuli 50 eiro, lai ne-
tiktu sastādīts administratīvā pārkāpuma 
protokols. Pret autovadītāju uzsākts 
kriminālprocess. Valsts policijas Jelgavas 
iecirknī šogad reģistrēti 18 kukuļošanas 
gadījumi, no kuriem deviņi bijuši Jelgavā, 
pārējie – Jelgavas un Ozolnieku novadā. 

JAUNSVIRLAUKĀ
Veidos sociālās  
uzņēmējdarbības ražotni
Jelgavas novada dome 31. augusta sēdē 
atbalstīja lēmumprojektu, kas paredz 
ļaut īrēt nedzīvojamās telpas 44,1 kvad-
rātmetra platībā pašvaldības nekusta-
majā īpašumā «Jaunlīdumi» Dzirniekos, 
Jaunsvirlaukas pagastā, saimnieciskās 
darbības veikšanai. Uzņēmējas Kristīnes 
Ozoliņas pamatnodarbe ir pārtikas pro-
dukta ražošana no cūku pupām.
Jaunā uzņēmēja, kas līdz šim kā pārtikas 
tehnoloģijas pētniece līdzdarbojās LLU 
paspārnē, plāno izveidot uz sociālās 
uzņēmējdarbības principiem balstītu 
nelielu ražotni. Ražošanas pamatā ir 
rūpīgs roku darbs, un darbā plānots 
iesaistīt tieši sociāli mazaizsargātas mērķ
grupas pārstāvjus, piemēram, cilvēkus 
ar īpašām vajadzībām vai pirmspensijas 
vecuma cilvēkus.
Plānots, ka ar pašvaldības atbalstu uz-
ņēmums sniegs pieteikumu arī projektu 
konkursā Eiropas Lauksaimniecības fon-
da lauku attīstībai (ELFLA) Latvijas lauku 
attīstības programmā. Šī programma 
sniedz atbalstu jaunu produktu un 
pakalpojumu radīšanai, to realizēšanai 
tirgū un kvalitatīva darba apstākļu ra-
dīšanai, ražošanas procesā nodrošinot 
darbavietas sociālās atstumtības riskam 
pakļautai cilvēku grupai.

Augustā, īsi pirms Pirtnieku 
festivāla, Jelgavas novada 
Glūdas pagasta Nākotnē 
atjaunots segums Centra 
ielā 2608 kvadrātmetru 
platībā. 

Pašvaldības Īpašuma pārvaldes 
būv inženieris Edgars Jumītis skaidro, 
ka šie uzturēšanas darbi veikti, lai 

Atjauno ceļu

novērstu Centra ielas seguma bojāju-
mus, jo vietām tajā jau bija parādījušās 
bedres un plaisu tīklojums. Lai no-
vērstu lielākus bojājumus, pieņemts 
lēmums atjaunot asfalta seguma 
virskārtu, uzklājot izlīdzinošu asfalt-
betona kārtu. Finansiālā izteiksmē 
darbi izmaksāja gandrīz 28 000 eiro.

Būvinženieris norāda, ka šajā gadā 
līdz šim brīdim Jelgavas novadā as-

faltbetona segums vienlaidus posmos 
ir izbūvēts/atjaunots Līvbērzē, Pla-
tonē un Glūdā. Tāpat visos pagastos 
regulāri tiek apsekoti un laboti grants 
ceļu segumi, pievedot grants materiā-
lu, kā arī labotas bedres asfaltētajos 
ceļos. Kopā no gada sākuma ielu 
un ceļu uzturēšanas darbos iztērēti 
aptuveni 270 000 eiro autoceļu fi-
nansējuma.

Staļģenes muižas vēstu-
res muzejā, kas atrodas 
pirmsskolas ēkā, apska-
tāma izstāde «Ābeces da-
žādos laikos un valodās» 
– ābeces no Jura Cibuļa 
kolekcijas. «Šī kolekcija 
ir unikāla, jo ābece ir ne 
tikai izglītības, bet vispār 
valodas mācīšanas pa-
mats. Un tās atklāšana 
mums sakrita gan ar Staļ-
ģenes vidusskolas sali-
dojuma laiku, gan jaunā 
mācību gada sākumu,» 
norāda Jaunsvirlaukas 
pagasta pārvaldes vadī-
tāja Solveiga Arnīte.

Vieta, kurā izstāde izvietota, nav 
nejauša – tā iecerēta kā papildu 
ieguvums ikvienam, kurš apmeklēs 
Staļģenes muižu Jelgavas novada 
muižu izzināšanas akcijas «Pa herco-
gu un baronu pēdām» laikā. Akcija 
ilgs līdz 30. oktobrim.

J.Cibuļa unikālajā krājumā ir vai-
rāk nekā 8600 ābeču eksemplāru no 
217 zemēm 1060 valodās, bet Jauns-
virlaukas pagasta izstādē būs ekspo-
nēta vien neliela daļa no iespaidīgās 
ābeču kolekcijas – 300 ābeces. No 
tām ap 100 ābeču ir latviešu valodā, 
10 – paša J.Cibuļa sastādītas, ir arī 
ābeces neredzīgajiem un kurlmē-
majiem. «Ābece visuzskatāmākajā 
veidā atklāj valodu un tautas prātu, 
tautas dzīvē būtiskāko. Patiesībā, 
krājot ābeces, es krāju valodas, jo 
neviens precīzi nezina, cik valodu 
pasaulē pastāv. Labas ābeces veido-
šanā visā civilizētajā pasaulē ievēro 
līdzīgus principus: ābecē jāatklāj 
bērniem tuvā un saprotamā pasaule 
– tie ir dzīvnieki, augi, priekšmeti, 
ko viņi redz savā apkārtnē. Jo vairāk 
ābecē zīmējumu, jo tā interesantāka. 
Ābecē kā ūdens pilienā atspoguļojas 
gan laikmeta prasības, gan tautas 
kultūras līmenis,» agrāk kādā inter-
vijā paudis kolekcionārs. Viņa ābeču 
kolekcija izrādīta teju 200 izstādēs 
gan Latvijā, gan ārvalstīs, piemēram, 
Ķīnā, Grieķijā, Krievijā, Igaunijā, 
Baltkrievijā. J.Cibuļs ir no Latgales 
un ne vien kolekcionē ābeces, bet 
ir arī skolotājs, publicists, tulkotājs 
un vairāku grāmatu autors, tostarp 
sarakstījis ābeces latgaliešu un lat-
viešu valodā.

Interesenti var ne vien ābeces 
apskatīt un izpētīt, bet arī tikties 
ar kolekcijas autoru un uzdot in-
teresējošus jautājumus. Tikšanās 
paredzēta 30. septembrī IKSC 
«Līdumi». Dzirnieku bibliotēkas 
vadītāja Rudīte Šturme norāda, ka 
tajā kolekcijas īpašnieks pastāstīs 
par sevi un demonstrēs interaktīvu 
prezentāciju par Jaunsvirlaukas pa-
gastā apskatāmo izstādi. Uz tikšanos 
aicināti gan bērni un skolēni, gan citi 
interesenti.

Mācību gada 
sākumam 
«pieskaņo» 
izstādi

Šogad viena no trim 
pašvaldības organizēta-
jām talkām notika Vilces 
pagastā – ap 30 aktīvistu, 
kam rūp vide, piedalījās 
Vilces upes tīrīšanā.

«Mums patīk skaista daba, un 
vēlamies pie tās atpūsties, vēlamies 
redzēt vizuāli pievilcīgu dabas aina-
vu. Lai no dabas kaut ko ņemtu, tai 
ir arī jādod, jāpalīdz,» lielo aktivitāti 
pamato Vilces Tūrisma informācijas 
punkta vadītāja Elita Priedniece.

Vilces upe sākas Lietuvā un 
Latvijā tek pa Zemgales līdzenu-
mu. Vilcē tā vijas gar Vilces gravas 
stāvkrastiem, ietekot Svētes upē. Tā 
kā upē ir zems ūdens līmenis, upes 
gultne sāk aizaugt, pasliktinot ūdens 
bioloģisko kvalitāti. Lai gan upei ir 
savas pašattīrīšanās spējas, no koku 
sagāzumiem, aizaugušās zāles un 
sanesumiem tā pati attīrīties nevar, 
tāpēc ir nepieciešama cilvēku pa-
līdzība. Tā kā Vilces upe tek cauri 
aizsargājamai dabas teritorijai, šāda 

veida upes attīrīšana veicina biolo-
ģiskās daudzveidības saglabāšanos, 
kā arī atbrīvotajos upju posmos 
uzlabosies ūdens caurtece.

«Mūsu pagastā Vilces upes tīrī-
šanas talka notika jau otro gadu. Ja 
pagājušajā gadā tika iztīrīts ap 150 
metru garš posms, tad šogad – ap-
mēram 300 metru garš upes posms. 
Vienā pusē talcinieki upi attīrīja 
no aizaugušās zāles, bet otrā pusē 
– no sagāztajiem kokiem,» stāsta 
E.Priedniece.

Vilces upes tīrīšanas talkas darbi 
tika saskaņoti ar atbildīgajām in-

stitūcijām, un talkas norisi vadīja 
Jelgavas novada pašvaldības vides 
aizsardzības speciāliste Līga Solos-
teja. Lielu atbalstu sniedza biedrība 
«Liel.Barons», nodrošinot ar nepie-
ciešamo aprīkojumu upju tīrīšanai.

Vilces pagasta pārvaldes vadītāja 
Anda Duge uzsver: ar katru gadu 
Vilce pamazām kļūst tīrāka un sa-
koptāka, turklāt, ja darbs paveikts 
pašu rokām, prieks par padarīto 
ir vēl lielāks. Viņa atklāj, ka arī 
turpmāk plānots organizēt upju 
attīrīšanas darbus, izveidojot to kā 
ikgadēju tradīciju.

Upes tīrīšanu vēlas ieviest 
kā tradīciju

Kalnciemā, veikalā «Dār-
zam un mājai» Draudzības 
ielā, izveidots ķīmiskās 
tīrītavas «Irve» pieņemša-
nas punkts. «Šāda ideja 
radās, jo gribējās Kalncie-
mā izveidot kaut ko jaunu, 
lai iedzīvotājiem būtu 
pieejams lielāks serviss,» 
stāsta veikala īpašnieks 
Raimonds Luka-Indāns.

Ķīmiskās tīrītavas pieņemšanas 
punkts izveidots savstarpējas sadar-
bības rezultātā. R.Luka-Indāns norā-
da, ka tā ir izdevīga visiem: «Mums 
ir jānodrošina cilvēku plūsma, kas ir 
iespējams, jo uz veikalu cilvēki tomēr 

iet. Ķīmiskajai tīrītavai ir vēl viens 
papildu punkts un vairāk pasūtījumu, 
bet vislielākie ieguvēji ir vietējie ie-

dzīvotāji, kuri tagad drēbes un segas 
var nodot un saņemt tepat uz vietas. 
Ne katram ir automašīna, ar ko tikt 

Ierīko ķīmiskās tīrītavas pieņemšanas punktu
uz pilsētu, bet vest, piemēram, lielas 
pakas autobusā nav pārāk ērti.» Ķī-
miskās tīrītavas pieņemšanas punkts 
atvērts no pirmdienas līdz sestdienai. 

Jau drīzumā kalnciemnieku ērtī-
bām plānots piedāvāt vēl vienu jaunu 
pakalpojumu – šobrīd norit sarunas 
ar uzņēmumu «Fotolukss» par foto-
grāfiju izgatavošanas punkta atvērša-
nu veikalā «Dārzam un mājai». Bil-
des, kuras vēlas izgatavot, var nosūtīt 
elektroniski, bet saņemt – Kalnciemā 
uz vietas. «Tas, ka vienā vietā cilvēks 
var saņemt vairāk pakalpojumu, ir 
ļoti labi, turklāt tas ir pierādījums 
tam, ka arī lauki attīstās,» teic R.Lu-
ka-Indāns, lēšot, ka fotopunkts varētu 
tikt atvērts mēneša laikā.
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ZAĻENIEKOS
Labākā reklāma skolai – 
virtuālajā vidē
Latvijas Darba devēju konfederācija 
sadarbībā ar karjeras portālu Prakse.
lv izveidojusi darba devēju ieteiktāko 
studiju programmu un profesionālo 
izglītības iestāžu topu. Tajā starp 103 
izglītības iestādēm iekļauta arī Zaļe-
nieku komerciālā un amatniecības 
vidusskola. «Diemžēl ne visi uzņēmu-
mi, ar kuriem sadarbojamies, ir iesais-
tījušies profesionālās organizācijās un 
zina par šādu aktivitāti, ne visi lieto 
vietni Prakse.lv. Toties jaunieši labprāt 
izmanto internetu, un skolai labākā 
reklāma ir tieši virtuālajā vidē, kur 
vistiešāk varam uzrunāt savu mērķ
auditoriju,» uzskata skolas direktore 
Lilita Leoho.
Topā skolas sakārtotas pēc saņemto 
ieteikumu skaita no darba devējiem. 
Zaļenieku komerciālā un amatnie-
cības vidusskola saņēmusi divus 
ieteikumus – no viesu nama «Baltā 
māja» Pilsrundālē un Lauksaimnieku 
organizāciju sadarbības padomes. 
«Ieteicām pavāra profesiju, jo ar šo 
izglītības iestādi sadarbojamies, no-
drošinot audzēkņus ar prakses vietām. 
Līdz šim mūsu pieredze rāda, ka tie 
jaunieši, kuri pie mums bijuši, ir labi 
sagatavoti un ar labu zināšanu bāzi,» 
norāda viesu namā.
Skola īsteno vairākas programmas, 
piedāvājot apgūt tādas profesijas 
kā elektrotehniķis, automehāniķis, 
mūrnieks, klientu apkalpošanas 
speciālists, restauratora asistents, 
augkopības tehniķis. «Gan mums kā 
skolai, gan mūsu audzēkņiem ir sva-
rīgi saņemt atzinīgus vārdus par mūsu 
darbu. Darba devēji savas atsauces 
mēdz publicēt dažādos sociālajos tīk-
los, piemēram, Facebook.com, Drau-
giem.lv, kā arī savās mājaslapās,» 
norāda L.Leoho, piebilstot, ka katra 
šāda atsauksme ir reklāma skolai.

SVĒTĒ
Orientēšanās joprojām 
aizrauj

Svētes pagasta Jēkabniekos notika 
ikgadējās orientēšanās sacensības 
jauniešiem «Netradicionālās orientē-
šanās sacensības 2016». Sacensības 
norisinājās trīs daļās – orientēšanās, 
erudīcijas pārbaude un popiela. 
Šogad sacensībās piedalījās deviņas 
komandas no Svētes, Zaļenieku, 
Kalnciema, Jaunsvirlaukas, Platones, 
Vircavas pagasta un Ozolnieku nova-
da, informē Svētes pagasta jaunatnes 
lietu koordinators Jānis Zariņš. Pirmo 
vietu pirmo reizi sacensību vēsturē 
ieguva vietējie – Svētes pagasta 
komanda «Smaidīgie» (attēlā). Pie-
trūkstot tikai puspunktam, otrajā vietā 
ierindojās Platones pagasta komanda 
ar nosaukumu «SuperAita». Trešā 
vieta – otrai Svētes pagasta komandai 
«Svēte». Sacensības notika ceturto 
gadu. Šogad pasākumu atbalstīja 
Svētes pagasta pārvalde, Jēkabnieku 
kultūras nams, SIA «Viesu Līči», SIA 
«Mežacīruļi», «AZ Boulings», «Anti-
Cafe», SIA «Auto Starts tūre», «212», 
«Refill», Timermaņa foto darbnīca, 
kafejnīca «Silva». Dalībnieku ēdinā-
šanu nodrošināja SIA «Satevi».

Šovasar kalnciemniekus 
pārsteidza kāds līdz šim 
nebijis pasākums – Jel-
gavas Jahtklubs rīkoja 
regati no Jelgavas uz 
Kalnciemu, kur burātāji 
pārlaida nakti, un atpa-
kaļ. «Kalnciema pagasta 
iedzīvotāji gāja skatīties 
uz jahtām un bija atsau-
cīgi, māja regates da-
lībniekiem pie finiša. Šis 
pasākums patika visiem, 
īpaši jaunatnei,» norā-
da Kalnciema pagasta 
pārvaldes vadītājs Dainis 
Keidāns. 

Regate notika 20. augustā. Jahtas 
no Jelgavas līdz Kalnciemam mēroja 
gandrīz 19 kilometrus ar piestāšanu 
vidū – pretī Svētes upes ietekai Liel-

Kalnciemniekus 
priecē jahtas

upē. Ātrākā jahta, kas pirmā ieradās 
Kalnciemā, saņēma uzņēmuma 
«Eco Lead» sarūpēto Kalnciema 
kausu. To astoņu jahtu konkurencē 
ieguva jahta «Pingvīns». Uzņēmuma 
valdes priekšsēdētājs Jurijs Harla-
movs uzskata, ka ūdenstūrisms ir 
viens no Kalnciema potenciāliem. 
«Mums ir prieks līdzdarboties tādās 
iniciatīvās, kas bagātina Kalnciema 
iedzīvotāju ikdienu. Mēs arī iepriekš 
solījām, ka darīsim visu iespējamo, 
lai Kalnciemā būtu vairāk kultūras 
un sporta notikumu, lai Kalnciemā 
būtu aktīvāka uzņēmējdarbība,» 
tā viņš.

Burātāji nakšņoja Kalnciemā un 
nākamajā dienā peldēja atpakaļ uz 
Jelgavu. «Regates dalībnieki pauda 
vēlmi arī nākamgad rīkot šādu pasā-
kumu, bet norādīja, ka tas būtu jāpa-
plašina un jāpiesaista vairāk jahtu, 

arī aktīvāk jāreklamē vietējiem 
iedzīvotājiem,» norāda Kalnciema 
pagasta pārvaldes vadītājs, uzsverot, 
ka Lielupes posms no Jelgavas līdz 
Kalnciemam jahtsmeņiem ir izde-
vīgs, jo pa ceļam nav neviena tilta 
un zemas elektrolīnijas, jahtu masti 
netiek noliekti, līdz ar to atliek tikai 
ķert vēju un sacensties. Jāpiebilst – 
kaut arī Kalnciems atrodas Lielupes 
krastā, šobrīd upes tuvums netiek 
aktīvi neizmantots.

Jelgavas Jahtkluba vadītājs Alek-
sandrs Jakovļevs stāsta, ka 20. 
gadsimta 60. – 70. gados tika rīkota 
Kalnciema regate, kas tika atjaunota 
pērn, tagad to gan sauc «Nimfas 
kauss». Jahtklubs nolēmis to rīkot 
katru gadu. Kalnciema pagasta 
pārvaldes vadītājs norāda: arī citus 
gadus burātāji Kalnciemā tiks uz-
ņemti ar prieku.

Jelgavas novada Soci-
ālās aprūpes un rehabi-
litācijas centrs (SARC) ir 
saņēmis lielisku dāvanu 
– jaunās paaudzes «LG 
Electronics» veļasmašī-
nu, ko rotā mākslinieces 
Janas Nesterovičas darbs 
«Saulainais pavasaris».

Veļasmašīna kalpo Jelgavas no-
vada SARC Elejas Bērnu nodaļas 
3. grupā. «Mums ir ļoti liels prieks 
saņemt dāvanā veļasmašīnu, ko 
ir apgleznojusi māksliniece Jana 
Nesteroviča. Tā ir koša, ar krāsai-
niem ziediem. Ikdienā tā ne tikai 
ļoti atvieglo darbu, nodrošinot tīru 
apģērbu, bet arī ienes telpā gaišu-
mu un sauli. Veļasmašīna atrodas 
bērnu grupiņā, un tā kopējā in-
terjerā iederas kā stila elements,» 
stāsta Jelgavas novada SARC 
sociālā darbiniece Inese Kraukle.

Praktisko mākslas darbu Jel-
gavas novada SARC saņēma ak-
sesuāru dizaina uzņēmuma «Kin-
Leaves» rīkota projekta «#Māks-
laMīlTehnoloģijas» ietvaros. Tajā 
septiņi Latvijā pazīstami māksli-
nieki – Ieva Bondare, J.Nestero-
viča, Daiga Krūze, Ilse Krūkle, 
Gatis Šļūka, Kiwie un Kashers 
– apgleznoja «LG Electronics» 
sadzīves tehniku, kas vispirms bija 
apskatāma izstādē tirdzniecības 
centrā «Rīga Plaza», bet pēc tam 
nonāca Latvijas bērnunamos.

«Tehnikas iekārtu apgleznošana 
man bija kā jauna pieredze un 
izaicinājums – gleznot nevis uz 
audekla, bet apgleznot apjomīgu 
un masīvu priekšmetu. Projekta 
mērķis – uzdāvināt šo tehniku 
bērnunamiem – mani pamudinā-
ja izvēlēties košas un saulainas 
krāsas un, protams, visā ietvert 
taureņus, vannu un ziedus, kas 
ir manu gleznu atpazīstamības 
zīme,» savu darbu, kas tagad kal-
po kā dizaina elements Jelgavas 
novada SARC, komentē māksli-
niece J.Nesteroviča.

Interjeru 
papildina 
praktisks 
mākslas darbs

Divas Jelgavas novada 
komandas šogad piedalījās 
ikgadējā Latvijas Piļu un 
muižu asociācijas organi-
zētajā Muižnieku turnīrā 
2016, kurā jāstāsta par sevi 
un jādemonstrē muižnieka 
cienīgas prasmes. Lai gan 
šoreiz komandām godalgas 
izcīnīt neizdevās, pasākums 
noslēdzās uz pozitīvas nots 
– nākamgad turnīrs notiks 
Zaļeniekos.

Vilces Tūrisma informācijas punkta 
vadītāja Elita Priedniece stāsta, ka 
šogad Muižnieku turnīrs notika Aknīs-
tes novada Gārsenes pilī – sabrauca 
muižnieki no visas Latvijas, arī no Jel-
gavas novada, lai slavinātu savu muižu, 
padižotos ar saviem spēkiem – izveicību, 
atjautību, ātrumu. «Asociācijas biedru 
pulkā ir vairāk nekā 80 muižu un piļu, 
bet turnīrā šoreiz piedalījās tikai deviņas 
komandas – Dundagas pils, Rūmenes 
muiža, Gārsenes pils, Cesvaines pils, 
Krāslavas pils, Jaunpils, Varakļānu pils, 
Zaļenieku muiža un Jelgavas novada 
vienotā komanda, kurā bija Vilces 
muižas, Lielvircavas muižas un Elejas 
tējas namiņa pārstāvji,» tā viņa.

Pēc atklāšanas ceremonijas pils 
pagalmā notika galmu prezentācijas 
(līdz trīs minūtēm). Pēc prezentācijām 
komandas (katrā seši cilvēki) piedalījās 

turnīra disciplīnās. Disciplīnas: galma 
pastaiga ap Gārsenes dīķi, vagara 
izgājiens, kučiera izjājiens, dārznieka 
caurais grozs, kā arī individuālās discip-
līnas – «Zivju bende», «Ķēkšas šķīvis», 
«Muižas mednieks», «Vieglā roka», 
«Auklas veiklība», «Krodzinieks pillā».

Turnīra galveno balvu – ceļojošo 
atslēgu – un 1. vietu ieguva Rūmenes 
muiža, 2. vietu – Gārsenes pils, bet 3. 
vietu – Krāslavas pils. Pārējās komandas 
saņēma Pateicības rakstus par piedalī-
šanos Latvijas Piļu un muižu asociācijas 
rīkotajā Muižnieku turnīrā. Arī indivi-
duālajās disciplīnās tika noteikti pirmo 
trīs vietu ieguvēji. 3. vietu individuālajā 
disciplīnā «Ķēkšas šķīvis» – lidojošo 

šķīvīšu mešanā – ieguva Aiva Ozoliņa 
no Jelgavas novada komandas un Edu-
ards Jurķelis no Zaļenieku komandas.

Jau zināms, ka nākamgad Muižnieku 
turnīrs notiks Jelgavas novada Zaļe-
nieku muižā. Šī būs jau trešā reize, kad 
turnīrs notiks Jelgavas novadā – 2004. 
gadā, kad gan vēl nebija īstenota terito-
riālā reforma un bija Jelgavas rajons, tas 
notika Blankenfeldes muižā, savukārt 
2010. gadā – Vilces muižā. E.Priedniece 
norāda, ka šis ir kā pieredzes apmaiņas 
brauciens un saliedēšanās pasākums, 
kas ļauj iepazīt savus Latvijas piļu 
un muižu kolēģus neformālā vidē, 
sacensties spēkos un izrunāt dažādus 
profesionālus jautājumus.

Atved uz novadu Muižnieku turnīru

Foto: Aknīstes pašvaldība

Lai uzlabotu pasažieru 
pārvadājumu kvalitāti, 
no 1. septembra sama-
zināti reisu izpildes laiki 
sešos SIA «Migar» apkal-
potajos maršrutos, līdz ar 
to veiktas izmaiņas uzņē-
muma autobusu kustības 
sarakstā.

Izmaiņas ieviestas maršrutā 
Nr.6519 Jelgava–Tušķi–Bram-
berģe–Svēte–Jelgava, Nr.6524 
Jelgava–Eleja, Nr.6526 Jelga-
va–Lielplatone–Eleja, Nr.6531 
Jelgava–Eleja–Lielplatone–Kaln-
rozes–Ziedkalne, Nr.6777 Jelga-

va–Zaļenieki–Ūziņi–Jelgava un 
Nr.6782 Jelgava–Lielplatone–Ele-
ja–Jelgava, informē Autotranspor-
ta direkcija.

SIA «Migar» pārstāvis Juris Za-
riņš precizē, ka no pulksten 6.30 uz 
6.35 mainīts autobusa izbraukšanas 
laiks maršrutā Jelgava–Lielplato-
ne–Eleja; no pulksten 6.45 uz 6.50 
mainīts autobusa izbraukšanas 
laiks maršrutā Ziedkalne–Kalnro-
zes–Lielplatone–Eleja–Jelgava; no 
pulksten 8.18 uz 8.10 mainīts auto-
busa izbraukšanas laiks maršrutā 
Elejas skola–Jelgava; no pulksten 
14.55 uz 15 mainīta autobusa 
izbraukšana reisā Jelgava–Zaļe-

nieki–Abgunste–Ūziņi–Jelgava; no 
pulksten 17.45 uz 17.50 – maršrutā 
Jelgava–Svēte–Bramberģe–Jelga-
va, kā arī samazināts izpildes laiks 
reisam pulksten 18.45 maršrutā 
Jelgava–Lielplatone–Eleja–Jel-
gava, proti, no Elejas autobuss 
izbrauc 19.20, nevis 19.33, kā 
iepriekš. 

Sīkāku informāciju par izmai-
ņām autobusu kustības sarakstā 
saistībā ar braukšanas ilguma sa-
mazināšanu var uzzināt interneta 
vietnē www.1188.lv. Jautājumu 
gadījumā var sazināties arī ar SIA 
«Migar» pa e-pastu migar@inbox.
lv vai tālruni 28687261, 29267025.

Samazināts braukšanas ilgums SIA «Migar» autobusosAugustā no mums aizgājuši...

Oļģerts Blumbergs, Līvbērze
(22.01.1936. – 01.08.2016.)
Ivans Aņisimovs, Glūda
(06.10.1943. – 02.08.2016.)
Vera Dūdele, Zaļenieki
(14.06.1960. – 03.08.2016.)
Emīlija Polukejeva, Glūda
(20.05.1934. – 05.08.2016.)
Anatolijs Samsonovs, Jaunsvirlauka
(19.01.1949. – 06.08.2016.)
Vladimirs Šukajevs, Svēte
(23.02.1944. – 10.08.2016.)
Nikolajs Kijajevs, Līvbērze
(09.09.1948. – 15.08.2016.)
Valentīna Brokonova, Līvbērze
(02.09.1938. – 15.08.2016.)
Vladimirs Savčenko, Vircava
(07.11.1969. – 15.08.2016.)
Valentīna Lavrinoviča, Eleja
(17.11.1927. – 15.08.2016.)

Igors Kaļiņins, Kalnciems
(26.02.1965. – 15.08.2016.)
Antoņina Ļvova, 
Kalnciems
(01.04.1935. – 16.08.2016.)
Viktors Petrovs, Eleja
(26.08.1932. – 17.08.2016.)
Nadežda Kostromina, Eleja
(25.12.1927. – 22.08.2016.)
Ilmārs Krūza, Lielplatone
(09.07.1943. – 25.08.2016.)
Raimonds Rozītis, Līvbērze
(28.04.1947. – 27.08.2016.)
Māris Ūtēns, Vilce
(05.01.1944. – 28.08.2016.)
Zigrīda Rumpe, Valgunde
(10.11.1936. – 28.08.2016.)
Rasma Cunska, 
Jaunsvirlauka
(06.11.1931. – 28.08.2016.)
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Sports

Glūdā 
 � Līdz 30. septembrim – mākslinieces Initas Vilks gleznu izstāde «Rožu 

siena» (Nākotnes bibliotēkā).
 � 14. septembrī pulksten 16 – «Roze valdzina, bet nepiebur...» – tikšanās 

ar mākslinieci Initu Vilks un dzejnieku Valdi Neļķi (Nākotnes bibliotēkā).
 � Līdz 30. septembrim – izstādes «Latviešu rakstniekam Andrejam Pum-

puram – 175»; «Dabas bagātība – sēnes»; «Angļu rakstniecei Agatai Kristi 
– 125» (Bramberģes bibliotēkā). 

 � 16. septembrī pulksten 11 – tematisks pasākums saimniecēm «Sēņu 
ēdieni» (dienas centrā «Zemgale»).

 � 16. septembrī pulksten 15 – izglītojošais pasākums un radošās darbnīcas 
jauniešiem un bērniem «Vai es pazīstu sēnes?» (dienas centrā «Zemgale»). 
Jaunsvirlaukā 

 � Līdz 29. septembrim – fotoizstāde «Ar vējiem krēpēs», kurā apskatāmi Jel-
gavas savvaļas zirgi dažādos gadalaikos. Ieeja – bez maksas (IKSC «Līdumi»).

 � No septembra trešdienās no pulksten 16 līdz 17 – ritmikas un sporta deju 
pamatu nodarbības bērniem no četriem līdz septiņiem gadiem pie Ilonas 
Freimanes. Pirmā nodarbības plānota 14. septembrī. Interesentiem lūgums 
pieteikties pa tālruni 29472350 (Ilona). 
Kalnciemā 

 � 24. septembrī pulksten 8.30 – pagasta senioru ekskursija «Rudens gar-
šas». Dalības maksa: pensionāriem – € 9; pieaugušiem – € 12. Pieteikties 
līdz 12. septembrim kultūras namā.

 � 7. septembrī pulksten 15 – Dzejas dienas muzikāli literārā tikšanās ar 
radošo personību Ingūnu Lipsku «Viss par mīlestību» (Kalnciema k/n).
Lielplatonē 

 � Lielplatones tautas nama pašdarbības kolektīvi atsāk sezonu un aicina 
savā pulkā jaunus dalībniekus. Sīkāka informācija pa tālruni 26827971 vai 
personīgi pie kultūras darba vadītājas Ilzes.
Līvbērzes tirgus laukumā

 � 23. septembrī no pulksten 14 – Ķirbju svētki ar tirdziņu.
Platonē

 � 8. septembrī pulksten 16 – jaunāko klašu Dzejas dienas pasākums. Dze-
joļu lasīšana, runāšana un attēlošana zīmējumos. Tiks pētīts, kā top dzejoļi, 
un mēģināts kādu radīt no jauna. Noslēgumā – jauno autoru apbalvošana, 
cienāšanās un spēļu spēlēšana (Platones bibliotēkā).
Svētē

 � 23. septembrī pulksten 21 – rudens šlāgerballe ar «Lauku muzikantiem». 
Ieeja – € 4. Galdiņus pieteikt pa tālruni 27234198 (Sandra) (Jēkabnieku k/n).
Valgundes IKSC «Avoti»

 � Septembrī – Zigrīdas Cīrules gleznu izstāde «Ziedu dārzā». 
 � 17. septembrī pulksten 18 – Valgundes amatierteātra pirmizrāde: M.Zīle 

«Laulības treniņu aģentūrā». Ieeja – ar ziediem mīļākajam aktierim.
Vilces tautas namā

 � 10. septembrī pulksten 17 – literāri muzikāla pēcpusdiena «Sarunas par 
dzeju un dzīvi». Tikšanās ar dzejnieci Vairu Polmani. Ieeja – bez maksas.
Vircavā

 � 14. septembrī pulksten 12 – «Teātris un ES» piedāvā izrādi bērniem un 
vecākiem «Baltais Lācis superzvaigzne». Ieeja – bez maksas (Vircavas t/n).

 � 16. septembrī pulksten 19 – Dzejas dienas pasākums, kurā ar dzejas 
lasījumu un muzikālu priekšnesumu piedalīsies Sarma Upesleja un Anita 
Stikāne. Ieeja – bez maksas (Vircavas bibliotēkā).
Zaļeniekos

 � 9. septembrī pulksten 11 – radošā apvienība «Teātris un ES» piedāvā 
izrādi bērniem «Sunītis un kaķīte». Ieeja – bez maksas.

 � 12. septembrī pulksten 16 – «Divas galvaspilsētas Eiropā – Brisele un 
Luksemburga» – iespaidos dalās Līga Driķe. Ieeja – bez maksas (Zaļenieku 
bibliotēkā).

 � 14. septembrī pulksten 16 – Zaļenieku bibliotēka ielūdz uz Dzejas dienas 
pasākumu «Pie manis atnāca mīlestība» kopā ar Ingunu Lipsku. Ieeja – bez 
maksas (Zaļenieku k/n).

 � 17. septembrī pulksten 16 – Svētes amatierteātra izrāde: J.Jurkāns «Vis-
tas», režisore L.Ņefedova. Ieeja – € 1 (Zaļenieku k/n).

 � 21. septembrī pulksten 15 – Jelgavas Mūzikas vidusskolas akordeonistu 
koncerts (skolotāja Līga Valtere). Ieeja – bez maksas (Zaļenieku k/n).

Pasākumi

Septembrī tiek atzīmēta 
Eiropas kultūras mantoju-
ma diena. Šogad tās tēma 
ir «Kultūrvēsturiskā aina-
va Latvijā», tieši tāpēc 10. 
septembrī jau no pulksten 
10 iedzīvotāji izzinošās lek-
cijās un ekskursijā aicināti 
tuvāk iepazīt Elejas parku, 
pārmaiņas tajā un nesen at-
jaunoto tējas namiņu, kā arī 
piedalīties tēju degustācijā. 

Šogad Kultūras mantojuma dienā 
uzmanības centrā ir kultūrvēsturiskā 
ainava, lai akcentētu tās īpašo lomu 
cilvēka dzīves kvalitātes veidošanā un 
ceļā uz Latvijas simtgadi aicinātu pievērst 
uzmanību kultūrvēsturiskajai ainavai kā 
Latvijas ilgtermiņa attīstībai nozīmīgai 
tēmai. «Šī iemesla dēļ Eiropas kultūras 
mantojuma dienu esam nolēmuši atzī-
mēt Elejā, pievēršot uzmanību Elejas 
parkam, kas piedzīvojis pārmaiņas, un 
tajā atjaunotajam tējas namiņam, kas jau 
iemantojis popularitāti gan ekskursantu 
vidū, gan kā lieliska kultūras pasākumu 
norises vieta,» stāsta Jelgavas novada 
pašvaldības tūrisma attīstības projektu 
vadītāja Tabita Šķerberga. Jāpiebilst, ka 
Elejas tējas namiņš uzņēmis ne vienu 
vien ekskursantu, te arī jau aizvadīti 
vairāki pasākumi – dzejas pēcpusdiena, 
fotografēšanās novada svētkos, notikusi 
arī pirmā laulību ceremonija. 

Dienas pirmajā daļā apmeklētāji 
aicināti uz izzinošām lekcijām Elejas 
saieta namā. Ainavu arhitekte Kris-
tīne Dreija stāstīs par Elejas parka 
kultūrvēsturisko ainavu, tā vērtībām. 
«Kristīne ir veikusi Elejas parka 
ainavisko izpēti un ar savu pētījumu 
par parku gatava iepazīstināt intere-
sentus,» tā T.Šķerberga. Turpinājumā 

Kultūras mantojuma 
dienā aicina uz Eleju

arhitekts Ēriks Cērpiņš, kurš tējas 
namiņa restaurācijas projektā bija 
iesaistīts no paša sākuma līdz beigām, 
gan sagatavojot tehnisko projektu, gan 
veicot autoruzraudzību, iepazīstinās ar 
tējas namiņa atjaunošanas procesu un 
parādīs atjaunotās vēsturiskās detaļas. 

Pulksten 12 interesenti aicināti uz 
vēsturiski izzinošu ekskursiju pa Elejas 
parku, kuru vadīs jaunā Elejas parka gide 
Annija Marecka. Ekskursijas sākums – 
muižas priekšā. Savukārt pulksten 14 
ciemiņi tiks aicināti uz tēju degustāciju. 
Jelgavas novada pašvaldības Attīstības 
nodaļas vadītāja Līga Lonerte piebilst, 
ka noslēgumā pasākuma dalībnieki varēs 
noskatīties īsu filmu par Elejas parku un 
aktivitātēm, kas tajā notikušas. «Uz pa-
sākumu aicināts ikviens, kuram saistoša 
kultūra un kultūras vēsture, lai uzzinātu 
ko vairāk par Elejas parku un tējas na-
miņu,» aicina L.Lonerte, piebilstot, ka 
pasākums ir bez maksas. 

Eiropas kultūras mantojuma dienas 
ir starptautiska iniciatīva, kas katru gadu 
septembrī aicina kultūras pieminekļu 

Programma
Elejas saieta namā (Lietuvas iela 42)
• Pulksten 9.30 – reģistrācija
• Pulksten 10 – pasākuma atklāšana 
• Pulksten 10.15 – ainavu arhitektes 
Kristīnes Dreijas lekcija «Elejas par-
ka kultūrvēsturiskā ainava»
• Pulksten 11 – SIA «Nams 3» arhi-
tekta Ērika Cērpiņa lekcija «Elejas 
muižas tējas namiņš un žogs. No 
vīzijas un ieceres līdz projekta rea-
lizācijai»

Elejas parkā
• Pulksten 12 – vēsturiski izzinoša 
ekskursija pa Elejas parku (sākums 
– muižas priekšā)
• Pulksten 13 – stāsts par tējas na-
miņa vēsturi, atjaunoto vēsturisko 
detaļu apskate
• Pulksten 14 – tēju degustācija

saimniekus uzņemt ieinteresētus cie-
miņus, lai dalītos zināšanās un sniegtu 
iespēju ikvienam veidot saikni ar kultūras 
mantojumu, iepazīstot to neikdienišķā 
veidā. Jāpiebilst, ka 10. un 11. septembrī 
Eiropas kultūras mantojuma diena ar 
dažādiem pasākumiem tiks atzīmēta 
vairāk nekā 50 vietās Latvijā.

Ar sacensībām Lielupē veik-
smīgi sezona noslēgusies 
ātrumlaivu pilotiem Valgun-
des puišiem Kārlim Degai-
nim un Laurim Badauķim. 
Kārlis savā otrajā sezonā 
Latvijas čempionātu no-
slēdz ar 2. vietu, bet Laurim 
pirmajā sezonā – 5. vieta. 
Kārļa tētis atzīst: «Sezona 
izcila, bet vēl ir kur tiekties!» 

Trīspadsmitgadīgais Kārlis ar laivu 
«Valgunde» (Nr.83) ātrumlaivu sacen-
sībās piedalās jau otro gadu, bet viņa 
vienaudzis un draugs Lauris ar laivu 
«Vītoliņi» (Nr.33) – pirmo. Kārļa tētis 
Normunds Degainis nenoliedz, ka dēls 
daļēji piepildījis tēva sapni. «Basketbolu 
vai futbolu negribēja spēlēt, un domā-
jām, ka tad jānodarbojas ar kaut ko 
tehnisku. Man pašam ir savs autoserviss, 
tehnika saistoša, un nolēmām, ka Kārlis 
pamēģinās spēkus ātrumlaivās, ar ko 
mūs «aplipināja» mana tēva brālēns 
Arnis Degainis, kurš pats veiksmīgi 
startē ātrumlaivu sacensībās un šobrīd 
ir abu puišu treneris. Savukārt viņu tajā 
«ievilka» laivu konstruktors meistars 
Jānis Millers. Lai cik tas dīvaini būtu, 
bet šis tiešām ir viens no lētākajiem 
tehniskajiem sporta veidiem. Laivai ne-
pieciešami kādi pieci seši tūkstoši eiro, 
bet tas ir trim sezonām. Kad sadala uz 
trim gadiem, ieguldījums, salīdzinot ar 
citiem tehniskajiem sporta veidiem, nav 
nemaz tik liels,» stāsta tētis, piebilstot, 
ka jau otrā vasara ģimenei paiet uz 
ūdens, jo līdzi puikām jūt visi. Jāpiebilst, 
ka tieši Degaiņu ģimene ar šo sportu 
aizrāva ģimenes draugu dēlu Lauri. 
«Viņi sākumā skatījās uz kartingiem, 
bet pierunāju startēt ātrumlaivās. Lauris 
pirmajā sezonā startēja ar Kārļa iepriek-

šējo laivu, lai saprastu, vai viņam vispār 
patiks braukt. Rādās, ka patīk un arī labi 
sanāk,» piebilst N.Degainis. 

Abi puiši startē GT15 klasē, kurā 
sportistu vecums ir no desmit līdz 16 ga-
diem, bet laivas ar V veida korpusu un 
četrtaktu dzinēju jauda ir 15 zirgspēki. 
Vidēji trasē puiši brauc ar 65 vai 68 ki-
lometriem stundā, bet pasaules rekords 
ar šādu laivu ir 71,4 kilometri stundā. 

Augusta beigās puiši Jelgavā uz 
Lielupes aizvadīja pēdējo – septīto – 
Latvijas čempionāta posmu, kurā Kārlis 
ieguva 3. vietu, bet Lauris – 4. vietu. 
Jāteic, ka Lielupe puišiem pazīstama, 
jo ikdienā viņi treniņus aizvada Lielupē 
pie «Mierlaukiem». Kopvērtējumā gan 
Kārlis kļuva par Latvijas vicečempionu, 
bet Laurim debijas sezonā tika 5. vieta. 
«Sezona ir izcila, bet nākamgad Kārlim 
jātēmē uz 1. vietu, arī Laurim – uz 
augstāku. Jāteic gan, ka konkurence šajā 
klasē ir spēcīga, jo īpaši stipri ir Bauskas 
braucēji, kuriem ir liela braukšanas 
pieredze, taču jācenšas,» tā N.Degainis.

Gan jānorāda, ka Valgundes puiši sa-
censībās startēja zem Aizkrauklē bāzētā 
ūdens motosporta klubs «ART Racing» 

karoga, bet jau nākamajā sezonā abi 
pārstāvēs Jelgavas klubu «Paisums». 

Jāpiebilst, ka Kārlis šogad izmēģi-
nāja spēkus arī pasaules čempionātā 
ātrumlaivām Tallinā, kur finālbraucienā 
savā grupā no 28 braucējiem tika novēr-
tēts kā četrpadsmitais ātrākais pilots, 
bet laiva – desmitā ātrākā pasaulē. 
N.Degainis piebilst, ka arī nākamgad 
ir iecere startēt pasaules čempionātā.

Kārļa tētis atzīst: lai nodarbotos ar šo 
sporta veidu, ir jāgrib braukt un jāmāk 
stūrēt. Nepieciešamas labas koordinā-
cijas spējas, jāizjūt laiva, jo braukt pa 
sauszemi ir pavisam citādāk nekā ūdenī, 
kur nezini, kas būs priekšā – viļņi, tīrs, 
netīrs ūdens. Tāpat jāprot ātri reaģēt un 
vajadzīga laba veselība. 

Sportistu Kārli atbalsta SIA «Laflo-
ra», SIA «Bustehnika», ZS «Mierlauki» 
un ūdens motosporta klubs «ART 
Racing».

Valgundes puiši aizvada 
veiksmīgu ātrumlaivu sezonu

Foto: no personīgā arhīva

Pie kafejnīcas “Zemnieka cienasts”
Rīgas – Šauļu šosejas 43.km
1.oktobrī  10.00 – 15.00

- Rudens andele
- Dziesmu un deju lustes  ar grupu "Tirkizband" 
  un popgrupu "Noslēpums"
- Radošas aktivitātes lieliem un maziem
- Veselīga uztura darbnīcas
- Vizināšanās ar “Lecīgo slieku” un zirgiem
- Cienas- Cienastā – Rudens velšu zupa

Ģimenes 
uzņēmums
SIA “Viesu Līči”

RAŽAS SVĒTKU
GADATIRGUS


